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Πώς διορίζονταν 
οι διοικητές των 
νοσοκομείων 
πριν 37 χρόνια 
και πώς 
«επιλέγονται» 
σήμερα

ΤΟΥ ΣΩΤΗΡΗ 
X. ΣΩΤΗΡΟΠΟΥΛΟΥ* **

Ένα θέμα που ίο ξέρω ποδύ κα- 
δά... Διαβάζουμε στον Τύπο ποι- 
ous επιλέγει ο «ογκόδιθοε ins 
Υγείαε» υπουργόε κ. KiKirlias. 
Προτιμά κυρίωε συνταξιούχουε 
στρατιωτικούε και 80άρηδεε γυ- 
ροδόγουε ποδιτευτέε των κομμά
των Ν.Δ., ΛΑΟΣ και ΑΝ.ΕΛΛ. Ο 
γράφων, 400pns το 1982 διορί
στηκα πρόεδροε του Τζάνειου 
Νοσοκομείου Πειραιά, προταθείε 
από μια εμβδηματική ποδιτική 
μορφή του ΠΑΣΟΚ, τον διευθυ
ντή του Ποδιτικού Γραφείου του 
Ανδρέα Παπανδρέου Γρηγόρη 
Κασιμάτη.

Για την ιστορία, αρνήθηκα διαρ
ρήδην να δεχτώ επειδή ήμουν 
εηικεφαδήε συνδικαδιστήε των 
γιατρών. Opcos ο «κομματικόε 
πατριωτισμόΒ» υπερίσχυσε και 
δέχτηκα τον διορισμό. Άντεξα μό
νο έναν χρόνο και παραιτήθηκα 
γιατί το κόμμα που με διόρισε 
ήθεδε να καδύψει ένα ιατρικό 
έγκδημα στο νοσοκομείο από χει
ρουργό διευθυντή (που μάδιστα 
ήταν και καραδεξι05!)... (Και βε
βαίου, τοί 983, αποχώρησα από 
το ΠΑΣΟΚ για δόγουε ποδιτικήε 
διαφωνίαε και περί εφαρμογήε 
του ΕΣΥ).

Όμωε, τότε, πριν από 37 χρό
νια, οι πρόεδροι των νοσοκομεί
ων ήταν «ευυπόδηπτοι ποδίτεε» 
(έτσι έδεγε το ΦΕΚ) ΑΜΙΣΘΟΙ, σε 
εθεδοντική βάση. Ενώ σήμερα, 
που δέγονται διοικητέε, πληρώ
νονται αδρά και -υποτίθεται- γίνε
ται επιδογή βάσει προσόντων και 
κριτηρίων - και ποδύ σωστά. Αδ- 
δά σήμερα και τα προσόντα και τα 
κριτήρια πάνε περίπατο (εκτόε 
εδαχίστων εξαιρέσεων). Και βέ
βαια το θύμα και πόδι είναι η 
Υγεία του ποδύπαθου δαού μαε, 
που μέρα με τη μέρα χειμάζεται!

* Ο Σωτήρης X. Σωτηρόπουλος εί
ναι γιατρός, πρόεδρος της Κίνη
σης Πολιτών «Κοινωνική Ένωση 
Αναδημιουργίας»

** Επειδή (ήόγω ins προσωπι-
Khs αναφοράε) μπορεί να υπάρ

ξουν ερωτήματα και απορίε5 ακόμη 
και από καήοπροαίρετουε αναγνώ· 
στεε, τα (εμπιστευτικά) «πειστήρια» 

ντοκουμέντα στη διάθεσή oas
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Με τη φράση 
«ο υπουργόβ 

Βασίληβ Κικίλιαε 
έκανε αποδεκτή 

την παραίτηση 
του Κωνσταντίνου 

Πατέρα από τη 
θέση του διοικητή 

του ΓΝ Καρδίτσαβ» 
έκλεισε η υπόθεση 

του δΟχρονου 
Τρικαλινού 

πολιτευτή τηβ ΝΔ ®ιι

Το παρασκήνιο
μιας«πυροσβεσηκής»
παραίτησης

σθεσε: «Ισχύουν ορισμένα δεδομένα 
τα οποία πάντοτε δημιουργούν μεγά
λη ένταση σε αυτές τις επιλογές. Το 
βασικό είναι ότι δυστυχώς έχουμε 
ένα πλαίσιο περιορισμένων απολα
βών για τους διοικητές των νοσοκο
μείων. Δεν μπορείς δηλαδή να προ
σελκύσεις πάντοτε υψηλά τεχνικά 
στελέχη, τα οποία να προέρχονται 
από τον ιδιωτικό χώρο και να έχουν 
μεγάλα προσόντα. Το δεύτερο είναι, 
για να κάνουμε την αυτοκριτική μας, 
ότι σε ορισμένες περιπτώσεις μπορεί 
να γίνουν και αστοχίες».

Αναταραχή στηΝΔ 
και πολιτική σύγκρουση 
για τον διοικητή 
της... μιας ημέρας 
στο Νοσοκομείο Καρδίτσας

ΤΗΣ ΕΛΕΝΗΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΔΗΜΟΥ

Ε
να παρασκήνιο 15 ωρών με τη
λεφωνήματα ανάμεσα σε Μαξί- 
μου και υπουργείο Υγείας και με 
δύο διαφορετικά σενάρια για το πώς 

η κυβέρνηση θα διαχειριζόταν την 
«υπόθεση Καρδίτσα» κρύβει, σύμφω
να με πληροφορίες, η χθεσινή αποπο
μπή (επισήμως, παραίτηση) του νεο- 
διορισμένου διοικητή στο θεσσαλικό 
νοσοκομείο. Στο Μαξίμου η απόφα
ση για απομάκρυνση χωρίς περαιτέ
ρω καθυστέρηση του νέου μάνατζερ 
του Νοσοκομείου Καρδίτσας «κλείδω
σε» στις 8.30 το πρωί. Και ας τη δη
μοσιοποίησε τέσσερις ώρες αργότε
ρα το αρμόδιο υπουργείο με τη λακω
νική φράση «ο υπουργός Βασίλης Κι- 
κίλιας έκανε αποδεκτή την παραίτηση 
του Κωνσταντίνου Πατέρα από τη θέ
ση του διοικητή του ΓΝ Καρδίτσας».

Αυτό δεν σημαίνει ότι για το Μα
ξίμου ήταν χθεσινή η υπόθεση του 
δΟχρονου Τρικαλινού πολιτευτή της 
ΝΔ (είχε περάσει από τον ΛΑΟΣ και 
τους ΑΝΕΛ), που πυροδοτεί «γαλάζιες» 
αναταράξεις και σφοδρή αντιπαράθε
ση της κυβέρνησης με τον ΣΥΡΙΖΑ και

το Κίνημα Αλλαγής. Από το απόγευ
μα της Δευτέρας, λένε οι πληροφορί
ες, ο Κυριάκος Μητσοτάκης και οι συ
νεργάτες του συζητούσαν (στην κα
τεύθυνση να υπάρξει παρέμβαση) για 
την περίπτωση του Πατέρα. Φαίνεται 
πως η πρώτη σκέψη ήταν να ανακοι
νωθούν ταυτόχρονα η «παραίτηση» 
του διοικητή και το πρόσωπο που θα 
τον αντικαταστήσει. Επικράτησε τε
λικά μια άλλη επιλογή, συγκεκριμένα 
το «ξήλωμα» του δΟχρονου ακόμα και 
χωρίς την ανακοίνωση του αντικατα
στάτη του, προφανώς στην προσπά
θεια της κυβέρνησης να πατήσει άμε
σα βαλβίδα αποσυμττίεσης στις εντει- 
νόμενες αντιδράσεις, δείχνοντας ότι 
διορθώνει την κατάσταση. Για το ζή
τημα φέρεται ότι υπήρξε τηλεφωνική 
επικοινωνία μεταξύ στενών συνερ
γατών του Κυριάκου Μητσοτάκη και 
του Βασίλη Κικίλια και, όπως διεμή- 
νυαν χθες αρμόδιες πηγές, «η αποδο
χή της παραίτησης του Πατέρα ήταν 
κοινή απόφαση του Πρωθυπουργού 
και του υπουργού Υγείας».

ΑΣΤΟΧΙΕΣ. Από την κυβέρνηση υπο
γραμμίζουν ότι οι όποιες αστοχίες 
στους 111 διοικητές νοσοκομείων θα 
διορθωθούν, ενώ αξιολογούν ανά πε
ρίπτωση «ποιοι» και «γιατί» αντιδρούν, 
γνωρίζοντας ότι δέχονται έντονες πι
έσεις και οχ Νομαρχιακές Διοικούσες 
Επιτροπές (ΝΟΔΕ). «Η συντριπτική 
πλειονότητα είναι αξιοκρατικές επι
λογές. Αν υπάρχει οποιοδήποτε ζή
τημα με μεμονωμένες επιλογές, θα 
υπάρχει και άμεση διαχείριση» τό
νισε (Θέμα FM) ο υπουργός Επικρά
τειας Γιώργος Γεραπετρίτης και πρό-

ΑΝΑΒΡΑΣΜΟΣ. Ηδη οι επιλογές 
των νέων μάνατζερ των νοσοκομεί
ων έχουν προκαλέσει αναβρασμό σε 
τοπικές κοινωνίες και στις τοπικές 
κομματικές οργανώσεις, αλλά και «πό
λεμο» ΝΔ με ΣΥΡΙΖΑ και Κίνημα Αλλα
γής. Το κλίμα δυσαρέσκειας αναμένε
ται να εκφραστεί στον Βασίλη Κικίλια 
κατά το επικείμενο συνέδριο της ΝΔ 
στο τέλος της εβδομάδας, όπως ήδη 
προανήγγειλε ο πρόεδρος της ΝΟΔΕ 
Τρικάλων Κώστας Τρέλλης: «Υπήρξε 
προκήρυξη, δεν ρωτήθηκα ούτε εγώ 
ούτε η ΝΟΔΕ. Υπήρχαν πολλά και άξια 
στελέχη και θα προτιμούσα να είναι 
ένας από αυτούς... Ακόμα και η προ
κήρυξη δεν ήταν καλή, δεν έθετε κά
ποιες δικλίδες ασφαλείας». Επιπλέ
ον στα Κύθηρα παραιτήθηκε η πρό
εδρος της ΤΟ της ΝΔ Αδαμαντία Κο
ρώνη, αναφέροντας σε επιστολή ότι 
«στην παρούσα χρονική στιγμή δια
φωνώ κάθετα με την τοποθέτηση του 
διοικητή του Τριφυλλειου Νοσοκομεί
ου Κυθήρων».

Από τη ΝΔ απαντούν στις κατη
γορίες της Κουμουνδούρου με κα
ταγγελίες για τον ΣΥΡΙΖΑ «που διό
ρισε ως διοικητές νοσοκομείων αν
θρώπους με τέσσερα πλαστά πτυ
χία, όπως στο Κρατικό Νίκαιας, και 
ιδιοκτήτες βουλκανιζατέρ δίχως κα
νένα πτυχίο, όπως στο Νοσοκομείο 
Σαντορίνης, και διέλυσε τη δημόσια 
Υγεία». Κατά τη ΝΔ, «ο ΣΥΡΙΖΑ δε ν 
μπορεί να κουνάει το δάχτυλο στην 
κυβέρνηση», ενώ επιπροσθέτως ανα
φέρει ότι «οι διοικητές στα νοσοκο
μεία θα υπογράψουν συμβόλαια με 
ρήτρα αποδοτικότητας και θα αξι
ολογούνται για το έργο τους κάθε 
τρεις μήνες».
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Η δικαίωση 
του ΚΙΝΑΛ

«Κεραυνοί» από τη Χαριλάου Τρικούπη για 
τους διορισμούς διοικήσεων στα νοσοκομεία

News Analysis
ΤΗΣ ΜΥΡΤΟΣ ΛΙΛΛΙΟΥΤΗ

Τ
ο είδαν περίπου σαν αυτοεκ- 
πληρούμενη προφητεία - και, 
σίγουρα, σαν μια μικρή αντι
πολιτευτική δικαίωση. Ο διορισμός 

των γαλάζιων πολιτευτών σε θέσεις 
διοικητών νοσοκομείων, με αποκο
ρύφωμα αυτή του 80χρονου Κων
σταντίνου Πατέρα στο νοσοκομείο 
Καρδίτσας, ήρθε σε πλήρη αντίθεση 
με ης δηλώσεις του Κυριάκου Μη- 
τσοτάκη, λίγες μόνο ημέρες πριν από 
τις εκλογές. Ταιριάζει όμως απόλυτα 
με την κριτική που κάνουν στην κυ
βέρνηση από το Κίνημα Αλλαγής και 
ενισχύει την εκτίμηση των κεντροα
ριστερών στελεχών πως ο μήνας του 
μέλιτος σιγά σιγά τελειώνει για τη ΝΔ. 
Το Συνέδριο του ΠΑΣΟΚ που μόλις 
ολοκληρώθηκε, άλλωστε, είχε ήδη 
στείλει αντιπολιτευτικά μηνύματα.

Στην πραγματικότητα, στη Χαριλά
ου Τρικούπη ποντάρουν στην επικοι- 
νωνιακή ζημιά και στους πολίτικους 
λεκέδες που αφήνει το ζήτημα στο 
Μέγαρο Μαξίμου, οι οποίοι δεν κα
θαρίζουν τόσο εύκολα όσο υπονοεί η

Στην αντεπίθεση περνά 
το Κίνημα Αλλαγήβ, 

αμέσωβ μετά το 
συνέδριο, ασκώνταδ 
σκληρή κριτική στην 

κυβερνητική πολιτική

φράση του Γιώργου Γεραπετρίτη περί 
«αστοχιών που διορθώνονται». Στην 
πραγματικότητα, λένε στη Χαριλάου 
Τρικούπη, η σημερινή κυβέρνηση 
υποσχέθηκε να μην επαναλάβει τις 
πρακτικές της προηγούμενης. Ομως 
«κάνει ακριβώς τα ίδια», αυτό που η 
Φώφη Γεννήματα είχε καταγγείλει 
στην πρώτη συνεδρίαση της Βουλής 
μετά ης εκλογές ως «κομματικοποί
ηση του κράτους», με αφορμή τους 
διορισμούς των γενικών γραμματέων: 
«Αντιλαμβάνεται τη δημόσια Υγεία ως 
ένα ακόμα πεδίο διευθετήσεων ανει
λημμένων υποχρεώσεων απέναντι 
στα “γαλάζια” παιδιά κάθε ηλικίας. 
Αριστοι στις παλιές πρακτικές με τους 
αρεστούς», ανέφερε στην ανακοίνω
σή του το Κίνημα Αλλαγής. «Μετά 
τις δήθεν “φιλελεύθερες” διακηρύ
ξεις από τη ΝΔ για αξιοκρατία στο 
Δημόσιο, καταδίκη του κρατισμοό 
και αποκομματικοποίηση του κρά

τους, είδαμε να διορίζονται διοικητές 
νοσοκομείων άνθρωποι με καθαρά 
κομματικά κριτήρια», τόνισε και ο 
Μανώλης Χριστοδουλάκης.

ΤΟ ΚΕΝΤΡΩΟ ΤΗΣ ΠΡΟΦΙΛ. Τα
«τσαλακώματα» της κυβέρνησης αφο
ρούν κατά κύρια βάση το κεντρώο της 
προφίλ. Και όσο είναι ακόμα νωπές 
οι μνήμες της διακυβέρνησης του 
ΣΥΡΙΖΑ, δεν μπορεί να καρπωθεί τη 
δυσαρέσκεια. Η αίσθηση όιη όχι μόνο 
υπάρχει πεδίο αντιπολίτευσης, αλλά 
και περιθώριο δράσης, εντάθηκε από 
τη μεταξύ τους διαμάχη. Η αντίδραση 
του ΣΥΡΙΖΑ, που είχε χρησιμοποιήσει 
με παρόμοια λογική τους διορισμούς 
στα νοσοκομεία, αλλά και η απάντη
ση της ΝΔ («οι Ελληνες δεν έχουν 
μνήμη χρυσόψαρου και μπορούν να 
κρίνουν πώς στελεχώνει το κράτος 
η ΝΔ και τι έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ»), τους 
δείχνουν πως, ανάμεσα στους δύο, 
το Κίνημα Αλλαγής μπορεί να βρει 
χώρο - ασκώντας σκληρή κριτική στη 
σημερινή κατάσταση, χωρίς να ξεχνά 
ή να προσπερνά την προηγούμενη.

.Αυτή η στάση-προνόμιο των κομ
μάτων που έχουν χρόνια να ασκή
σουν εξουσία, ενισχΰεται από τις 
τελευταίες διοικητικές μεταρρυθμί
σεις των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, 
όπως η Διαύγεια και το opengov. Από 
την άλλη, βέβαια, ο κεντροαριστερός 
φορέας έχει να αντιμετωπίσει την 
κριτική για το δικό του κακό παρελ
θόν - για το οποίο το ΠΑΣΟΚ, ως 
σύνολο, θεωρεί πως έχει κάνει την 
αυτοκριτική του.

οι διοικητές, απαντά ο ΚικίλιαςΥπό αξιολόγηση
ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Η
 παραίτηση του διοικητή της 
Καρδίτσας προοιωνίζεται 
«ντόμινο» αλλαγών στα πρό

σωπα που τελικά θα αναλάβουν το 
τιμόνι των νοσηλευτικών ιδρυμάτων 
του ΕΣΥ. Πάντως και σε κάθε περί
πτωση, η ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας έχει δημιουργήσει ένα «δίχτυ 
ασφαλείας» σε ό,τι αφορά την αποτε
λεσματικότατα των νέων διοικητών 
δεδομένης της τρίμηνης αυστηρής 
αξιολόγησης του έργου τους.

Η χθεσινή υποβολή παραίτησης 
του 80χρονου Κωνσταντίνου Πα
τέρα μόλις πέντε ημέρες μετά την 
ανακοίνωση του ονόματός του για

τη συγκεκριμένη θέση, έγινε δεκτή 
χθες το μεσημέρι από τον υπουργό 
Υγείας, Βασίλη Κικίλια. Είχαν προ- 
ηγηθεί, εξάλλου, αναφορές κυβερ
νητικών στελεχών για «αστοχίες» 
στη διοικητική στελέχωση του ΕΣΥ, 
επιμένοντας εντούτοις ότι θα διορ
θωθούν.

Πέραν, όμως, από το δεύτερο 
«φίλτρο» αξιολόγησης - το οποίο 
όπως φάνηκε στην πράξη βρίσκεται 
ήδη σε εξέλιξη -, οι νέοι διοικητές 
των δημόσιων νοσοκομείων θα 
βρίσκονται σε μία ατέρμονη δια
δικασία αξιολόγησης. Αλλωστε ο 
νομοθέτης ορίζει ως προϋπόθεση 
για την ανάληψη των καθηκόντων 
των 111 νεών διοικητών την υπο

γραφή Συμβολαίου αποδοτικότητας 
με τον διοικητή της Υγειονομικής 
Περιφέρειας (ΥΠΕ) και συνεπακό- 
λουθα στην περίπτωση αθέτησης 
των υποχρεώσεων τους προβλέ
πει «την πρόωρη λήξη της θητείας 
τους, αζημίως για το Δημόσιο». Το 
έργο των διοικητών διακρίνεται σε 
τέσσερις άξονες: οικονομική διαχεί
ριση, βελτίωση της ποιότητας των 
παρεχόμενων υπηρεσιών, ηλεκτρο
νική διακυβέρνηση και εφαρμογή 
εργαλείων μάνατζμεντ. Ενδεικτικό 
παράδειγμα, είναι ότι θα μπαίνουν 
εφεξής στο... μικροσκόπιο οι ενδο- 
νοσοκομειακές λοιμώξεις, αλλά και 
η ορθή διαλογή των ασθενών στα 
Τμήματα Επειγόντων Περιστατικών.



5;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Φιάσκο χωρίς τέλος
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-11-2019

Επιφάνεια: 2027.99 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ο «εκλεκτός» 
της Καρδίτσας, 
μένουν πολλοί

-Λ* '5του υπουργού Υγείας 
Β. Κικίλια ζήτησε 
ο ΣΥΡΙΖΑ
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ΠΑΡΑΙΤΗΘΗΚΕ ΜΕΤΑ ΤΙΣ ΣΦΟΔΡΕΣ ΑΝΤΙΔΡΑΣΕΙΣ Ο 80ΧΡΟΝΟΣ ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΟΣ ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΠΑΤΕΡΑΣ, ΠΟΥ ΕΓ

Κλυδωντσμοί στη
Το φιάσκο Μηχσοιάκη, που επιχείρησε να επιβάλει την πιο 
ϋΓΰρμαοκοποιημένη λίστα από καταβολής διοικήσεων στο ΕΣΥ, πριν από 
19 χρόνια · Να αποπέμψει τον υπουργό Υγείας για το όργιο ρουσφετιών, 
ζητά ο ΣΥΡΙΖΑ

►Tns ΝΤΑΝΙ ΒΕΡΓΟΥ

ριν καν ξεκινήσει «ο πιο αδύναμος κρίκος στο 
ΕΣΥ», πριν καν βγει το ΦΕΚ και αναλάβουν καθή
κοντα οι νέοι διοικητές, ο δΟχρονος, συνταξιού
χος εκπαιδευτικός, Κωνσταντίνος Πατέρας, τον 
οποίο επέλεξε η Ν.Δ. για το Νοσοκομείο της Καρ
δίτσας, αποχώρησε. Τρεις μέρες μετά την ανακοί
νωση της τοποθέτησής του στο Νοσοκομείο και 
αφού είχε κεράσει (σχεδόν) όλη την Καρδίτσα 
γλυκά για να γιορτάσει το γεγονός, υπέβαλε χθες 
την παραίτησή του στον υπουργό Υγείας Βασίλη 
Κικίλια, ο οποίος, όπως ενημέρωσε με μια λιτή 
ανακοίνωση, την έκανε αποδεκτή.

Το όλο έργο της επιλογής διοικητών και ανα
πληρωτών διοικητών από την κυβέρνηση του 
Κυριάκου Μητσοτάκη είναι άκρως σουρεαλι
στικό: Ξεκινώντας από την πεντάμηνη καθυ
στέρηση μέχρι να βγει λευκός καπνός από το 
υπουργείο Υγείας και να ανακοινωθούν οι 112 
διοικητές και αναπληρωματικοί διοικητές των 
δημόσιων νοσοκομείων μετά από συσκέψεις επί 
συσκέψεων και την προσωπική εμπλοκή του 
Μαξίμου, που είχε τον πρώτο και τον τελευταίο 

λόγο. Συνεχίζοντας με τη δημο
σιοποίηση μόνο των ονο- 

ματεπώνυμων των επι- 
λεγέντων, χωρίς ίχνος 
βιογραφικού στοιχεί
ου. Διαπιστώνοντας 
πως όχι απλώς δεν 
πρόκειται για «άρι- 
στους», όπως δια
τυμπάνιζε η κυβέρ
νηση Μητσοτάκη, 
αλλά, αντιθέτως, για 
την πιο κομματικο
ποιημένη λίστα από 
καταβολής διοικήσε

ων στο ΕΣΥ, πριν από 
19 χρόνια. Εξειδικεύο- 

ντας ότι οι εκλεκτοί είναι 
ξεκάθαρα «ημέτεροι», κομ

ματικά στελέχη της 
Ν.Δ., σύζυγοι, 

κουμπάροι, 
φίλοι και 
στενοί 
συνερ

γάτες κομματικών παραγόντων και βουλευτών, 
αποτυχημένοι υποψήφιοι βουλευτές, ευρωβου
λευτές, δήμαρχοι, κοινοτάρχες. Και, βέβαια, η 
τάξη των αποστράτων!

Αντιδράσεις ΣΥΡΙΖΑ - ΚΙΝ.ΑΛΛ.
Με ανακοίνωσή του ο ΣΥΡΙΖΑ κατήγγειλε 

την κυβέρνηση ότι έχει μετατρέψει τη Δημόσια 
Υγεία σε «πάρκινγκ κουμπάρων, συγγενών και 
αποτυχημένων πολιτευτών της Ν.Δ., τους οποί
ους έχρισε διοικητές νοσοκομείων». «Μιας και 
ο κ. Μητσοτάκης προεκλογικά έλεγε επί λέξει 
πως δεν πρόκειται να ανεχτεί “στις διοικήσεις 
των νοσοκομείων να τοποθετούνται αποτυχη
μένοι πολιτευτές που αναζητούν μια αργομισθία 
στο Δημόσιο”, περιμένουμε να αποπέμψει τον 
υπουργό Υγείας για το όργιο ρουσφετιών και 
να ακυρώσει τους προκλητικούς αυτούς διορι
σμούς», αναφέρει μεταξύ άλλων.

Για την παραίτηση Πατέρα σχολιάζει πως 
«αποτελεί σταγόνα στον ωκεανό της “αναξιοκρα- 
τίας’ και του κράτους των “αρίστων” του ρου- 
σφετιού που εγκαθιδρύει η Ν.Δ.» και διερωτάται 
ανοιχτά: «Αλήθεια, οι υπόλοιποι 111 αποτυχη
μένοι πολιτευτές, κουμπάροι, σύζυγοι και συγγε
νείς, που το μόνο κοινό που έχουν, εκτός από την 
κομματική ταυτότητα της Ν.Δ., είναι πως είναι 
παντελώς άσχετοι με τον χώρο της Υγείας, θα 
παραμείνουν στις θέσεις τους;».

Επικριτική ήταν και η ανακοίνωση του Κινή
ματος Αλλαγής. «Η ανακοίνωση των νέων διοι
κητών των νοσοκομείων είναι άλλη μια απόδει
ξη για το πώς αντιλαμβάνεται παραδοσιακά η 
Ν.Δ. τη Δημόσια Διοίκηση. Πελατειακές σχέσεις, 
αδιαφάνεια, κομματικοί φίλοι και λοιποί συγγε
νείς...». «Αριστοι στις παλιές πρακτικές με τους 
αρεστούς!» σχολιάζει το ΚΙΝ.ΑΛΛ.

Γκρίνια και στο εσωτερικό της Ν.Δ.
Οι επιλογές των διοικητών του ΕΣΥ από την 

κυβέρνηση των «αρίστων» έχουν προκαλέσει 
γκρίνια και αντιδράσεις και στους τοπικούς πυ
ρήνες της Ν.Δ. Ενδεικτική είναι η επιλογή του 
Κωνσταντίνου Πατέρα, ο οποίος επέστρεψε στη 
Νέα Δημοκρατία μετά το πέρασμά του από τον 
ΛΑΟΣ και πιο πρόσφατα από τους ΑΝ.ΕΛΛ. Η 
ιστορία πάντως δείχνει ότι ο δΟχρονος εκπαιδευ
τικός είχε από παλιά βλέψεις για το ΕΣΥ. Δήλω
ση της εκπροσώπου των Ανεξάρτητων Ελλήνων, 
Μανταλένας Παπαδοπούλου, για τον «πολιτευτή 
Κ. Πατέρα», όπως αναφέρεται στον τίτλο της, στις 
14 Ιουνίου 2016, τον θέλει να αποχωρεί από το 
κόμμα «επικαλούμενος προσχηματικά διάφο
ρους λόγους», ενώ οι πραγματικοί ήταν ότι «ζη
τούσε να διοριστεί διοικητής νοσοκομείου χωρίς 
να έχει τα προσόντα». Η δήλωση είχε ως εξής: «Ο 
πολιτευτής Τρικάλων κ. Κώστας Πατέρας ανακοί
νωσε ότι αποχωρεί από το Κίνημα επικαλούμε
νος προσχηματικά διάφορους λόγους.

Ν.Δ. από τους

*
Οι εκλεκτοί είναι ξεκάθαρα «ημέτεροι», 
κομματικά στελέχη, σύζυγοι, κουμπάροι, 
φίλοι και στενοί συνεργάτες κομματικών 
παραγόντων και βουλευτών, αποτυχημένοι 
υποψήφιοι βουλευτές, ευρωβουλευτές, 
δήμαρχοι, κοινοτάρχες και βέβαια, η τάξη 
των αποστράτων

Εκείνο που δεν λέει ο κ. Πατέρας είναι ότι ζη
τούσε να διοριστεί διοικητής νοσοκομείου χωρίς 
να έχει τα προσόντα.

Παρακαλούνται όσοι από τους ΑΝΕΞΑΡ
ΤΗΤΟΥΣ ΕΛΛΗΝΕΣ επιθυμούν κυβερνητικές 
θέσεις χωρίς να διαθέτουν τα προσόντα να απο
χωρήσουν».

Στα Κύθηρα η πρόεδρος της Δημοτικής Τοπι
κής Οργάνωσης της Ν.Δ. παραιτήθηκε -τόσο από 
την ηγεσία της τοπικής όσο και από σύνεδρος 
του κόμματος- με άμεση ισχύ, διαφωνώντας κά
θετα, όπως τονίζει στη σχετική ανακοίνωσή της,
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ΙΕΛΕΞΕ Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΓΙΑ ΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΡΔΙΤΣΑΣ

«Γκρούεζες» στο ΕΣΥ

με την τοποθέτηση του διοικητή του Τριφύλλειου 
Νοσοκομείου Κυθήρων.

Η απάντηση της Ν.Δ.
Η Ν.Δ., με ανακοίνωση, βγήκε στην αντεπί

θεση απευθυνόμενη στον ΣΥΡΙΖΑ «που διέλυσε 
τη Δημόσια Υγεία» και «δεν μπορεί να κουνάει 
το δάκτυλο στην κυβέρνηση». Θυμίζει τους αν
θρώπους που διόρισε ως διοικητές νοσοκομεί
ων η προηγούμενη κυβέρνηση «με τέσσερα (4) 
πλαστά πτυχία, όπως στο Κρατικό Νίκαιας, και 
ιδιοκτήτες βουλκανιζατέρ δίχως κανένα πτυχίο, 
όπως στο Νοσοκομείο Σαντορίνης». Αναφέρει 
ακόμα πως οι διοικητές που διορίστηκαν τώρα 
στα νοσοκομεία «θα υπογράφουν συμβόλαια με 
ρήτρα αποδοτικότητας με ποιοτικούς και ποσο
τικούς στόχους», καθώς και ότι «θα αξιολογού
νται για το έργο τους κάθε 3 μήνες και από αυτό 
και μόνο θα κρίνονται». «Οποιος», λέει, «κρίνεται 
ανεπαρκής θα απολύεται και μάλιστα δίχως κα
μία απολύτως αποζημίωση».

►Του ΔΗΜΗΤΡΗ ΤΕΡΖΗ

ΠΑΡΑ ΤΟ ΓΕΓΟΝΟΣ ότι η κυβέρνηση «παραίτησε» τον 
Κωνσταντίνο Πατέρα από τη διοίκηση του Νοσοκομεί
ου Καρδίτσας και παρά τα όσα είπε περί «αστοχιών» ο 
υπουργός Επικράτειας κ. Γιώργος Γεραπετρίτης, από 
το ρεπορτάζ προκύπτει ότι η επιλογή του δίχρονου 
ήταν αφενός εν γνώσει του Μαξίμου, αφετέρου δεν 
αποτέλεσε προσωπική επιλογή του υπουργού Υγείας 
Βασίλη Κικίλια.

Η άνοδος του κ. Πατέρα προς τον διοικητικό θώκο 
φαίνεται ότι άρχισε μερικούς μήνες πριν και ειδικό
τερα λίγο πριν από τις ευρωεκλογές, όταν στις αρχές 
Μαΐου συνα
ντήθηκε με τον 
Κυριάκο Μητσο- 
τάκη και έθεσε 
εαυτόν και πάλι 
στις επάλξεις της 
Ν.Δ. «Ο κ. πρόε
δρος με κάλεσε 
να βοηθήσω την 
παράταξη», έλεγε τότε ο κ. Πατέρας, σημειώνοντας 
χαρακτηριστικά σε σχετική ανακοίνωση: «Υστερα από 
πρόσκληση του Προέδρου της Νέας Δημοκρατίας κ. 
Κυριάκου Μητσοτάκη συναντηθήκαμε στο Γραφείο 
του στη Βουλή χθες το απόγευμα... Ο κ. Πρόεδρος 
με κάλεσε να βοηθήσω την παράταξη, προκειμένου 
να ανατραπεί, το συντομότερο δυνατόν, η παρούσα 
συγκυβέρνηση, που έφερε τη χώρα σε αδιέξοδα, πα
ραμερίζοντας κάθε πικρία του παρελθόντος».

Την ίδια ώρα, από τις αρχές φθινοπώρου ήταν 
γνωστό, τόσο στα Τρίκαλα όσο και στην Καρδίτσα, 
πως ο κ. Πατέρας είχε ήδη εξασφαλίσει θέση στον 
διαγωνισμό για τους διοικητές. Ο 
ίδιος, σε συνέντευξή του σε τοπι
κό ραδιόφωνο (Λέσχη 97,6) στα 
μέσα Σεπτέμβρη έλεγε: «Οπου 
μου ζητηθεί να πάω και να βοη
θήσω, θα πάω. Προτιμώ φυσικά 
τα Τρίκαλα, καθώς γνωρίζω καλά 
και την ανθρωπογεωγραφία και 
τα προβλήματα του δικού μας νο
σοκομείου. Θέλω πολύ να αφή- 
σω τη σφραγίδα μου στο ίδρυμα 
αυτό, γιατί από ό,τι φαίνεται δεν 
θα ασχοληθώ άλλη φορά. Τα 
πτυχία που έχω δεν τα έχει κανείς 
άλλος, όπως και τα προσόντα 
μου στη διοίκηση. Ακόμα και για 
Διοικητής ΥΠΕ έχω τα περισσό
τερα προσόντα». Ταυτόχρονα, τα 
δημοσιεύματα του τοπικού Τύπου

ήταν εξόχως αποκαλυπτικά, καθώς παρουσίαζαν 
τον κ. Πατέρα ως προσωπική επιλογή του βουλευτή 
Καρδίτσας της Ν.Δ. και νυν υπουργού Δικαιοσύ
νης, Κώστα Τσιάρα. Χαρακτηριστικό το δημοσίευμα 
της ιστοσελίδας TrikalaVoice.gr στις 4 Οκτωβρίου:* 
«Απορούν πολλοί πώς ο καπετάν Κωνσταντής Πα
τέρας προβάλλει ως το απόλυτο φαβορί [...σχεδόν 
βέβαιο δηλαδή] για το Νοσοκομείο Καρδίτσας. Η 
απάντηση είναι απλή. Διατηρεί από έτη πολλά στενή 
φιλία με τον υπουργό Δικαιοσύνης, πρώτο βουλευτή 
Καρδίτσας, Κώστα Τσιάρα. Είναι προφανώς ο ίδιος 
που “επιβάλλει” τη λύση του καπετάν Κωνσταντή 
ως ιδανική. Λέγεται δε ότι καταλυτικό ρόλο παίζει

και ο διευθυντής 
του γραφείου 
του υπουργού, 
Δημήτρπς Ανα- 
γνωστόπουλος, 
πάλαι ποτέ διευ
θυντής του Σω
τήρη Χατζηγάκη 
στα υπουργεία, 

με ιδιαίτερους δεσμούς με τα Τρίκαλά [...προφα
νώς]... Αναμένουμε εναγωνίως».

Η αλήθεια είναι ότι το προηγούμενο Σάββατο, μία 
μέρα μετά την ανακοίνωση του υπουργείου Υγείας με 
τα ονόματα των νέων διοικητών, στον ηλεκτρονικό 
Τύπο της Θεσσαλίας φιγουράριζε φωτογραφία του 
κ. Πατέρα με τον κ. Τσιάρα -που από τον τοπικό Τύπο 
χαρακτηρίζεται ως ο «θεσσαλάρχης» της Ν.Δ.- όπως 
επίσης και με τον Τρικαλινό βουλευτή και υφυπουρ- * 
γό Αγροτικής Πολιτικής Κώστα Σκρέκα (φωτο μικρή). 
«Σειρά αδιάκοπων επαφών είχε ο κ. Κώστας Πατέρας 
αμέσως μετά την ανακοίνωση του ονόματός του ως 

νέου Διοικητή του Γενικού Νοσο
κομείου Καρδίτσας», ανέφερε το 
σχετικό ρεπορτάζτου trikalanews. 
gr, με φωτογραφία που απεικόνιζε 
τον κ. Πατέρα με τον κ. Τσιάρα και 
άλλα στελέχη της Ν.Δ.

Κατά συνέπεια, το αφήγημα 
της κυβέρνησης περί ορισμένων 
«αστοχιών» και «διορθώσεων» (Γ. 
Γεραπετρίτης, ρ/σ Πρώτο Θέμα), 
εμφανίζεται εξόχως υποκριτικό 
στην περίπτωση του κ. Πατέρα, 
καθώς, όπως φαίνεται, η υποψη
φιότητά του είχε την έγκριση από 
«ψηλά». Απλώς, το Μαξίμου δεν 
περίμενε την κατακραυγή και αυ
τό οδήγησε σε άτακτη οπισθοχώ
ρηση και στο άνευ προηγουμένου 
φιάσκο.

Ο καπετάν Κωνσταντής, 
ο Κυριάκος και ' 

ο θεσσαλάρχης Τσιάρας

Από τις αρχές φθινοπώρου ήταν 
γνωστό πως ο κ. Πατέρας είχε 
ήδη εξασφαλίσει θέση στον 
διαγωνισμό για τους διοικητές. 
Ο ίδιος έλεγε: «Οπου μου 
ζητηθεί να πάω και να βοηθήσω, 
θα πάω. Προτιμώ φυσικά τα 
Τρίκαλα, καθώς γνωρίζω καλά 
και την ανθρωπογεωγραφία και 
τα προβλήματα του δικού μας 
νοσοκομείου, θέλω πολύ 
να αφήσω τη σφραγίδα μου 
στο ίδρυμα αυτό»

Ερωτήματα και για τον διοικητή του ΠΑΓΝΗΤο υπουργείο απαντά στην «Εφ.Συν.»
Απαντώντας σε ερώτημα της «Εφ,Συν.» σχε

τικά με τα συμβόλαια που θα κληθούν να υπο
γράφουν οι νέοι διοικητές, το γραφείο Τύπου του 
υπουργού Υγείας δήλωσε πως το συμβόλαιο είναι 
ένα - κοινό για όλους τους διοικητές. Σε δεύτερο 
ερώτημά μας για τα περί αξιολόγησης και ποιος 
θα την κάνει αλλά και για τους «ποιοτικούς και 
ποσοτικούς στόχους», ποιος θα τους θέτει και αν 
θα είναι κοινοί για τα 131 νοσοκομεία της χώρας 
(και πώς γίνεται αυτό), οι συνεργάτες του υπουρ
γού δεν είχαν ενημέρωση. Μας υποσχέθηκαν 
να «δούμε το συμβόλαιο όταν θα είναι έτοιμο». 
Οφόμεθα.

ΘΕΜΑ φαίνεται πως έχει προκόψει και με τον διοι
κητή του Πανεπιστημιακού Γενικού Νοσοκομείου 
Ηρακλείου στην Κρήτη. Ειδικότερα, σύμφωνα με 
δημοσιεύματα από την Κρήτη, ο νέος διοικητής Γ. 
Χαλκιαδάκης πριν από έξι μήνες καταδικάστηκε πρω
τόδικα σε φυλάκιση 24 μηνών για βαριά σωματική 
βλάβη 30χρονου ασθενούς, τον οποίο χειρούργησε 
πριν από τέσσερα χρόνια. Για την ίδια υπόθεση εκ- 
κρεμεί και αστικό δικαστήριο όπου ο ασθενής ζητά 
από το Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Ηρακλείου απο
ζημίωση 1,3 εκατ. ευρώ. Η υπόθεση εκδικάστηκε τον

περασμένο Φεβρουάριο και εκκρεμεί η έκδοση της 
απόφασης. Ο ίδιος διοικητής, με την ιδιότητα του 
γιατρού, είχε καταδικαστεί στο παρελθόν (Απρίλιος 
2013) για έκθεση σε κίνδυνο ασθενών, των οποίων 
τα χειρουργεία αναβλήθηκαν αναίτια. Η ποινή του 
ήταν 16 μήνες φυλάκιση, χωρίς ελαφρυντικά, ενώ 
είναι χαρακτηριστικό ότι εις βάρος του είχαν κατα
θέσει συνάδελφοί του γιατροί. Στο Εφετείο ωστόσο 
αθωώθηκε, καθώς, σύμφωνα με τα ρεπορτάζ της 
εποχής εκείνης, άλλαξαν οι καταθέσεις των μαρτύ
ρων κατηγορίας.
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1  Επίκαιρη ερώτηση του ΚΚΕ για Αχιλλοπούλειο και
Κέντρα Υγείας

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-11-2019

Επιφάνεια: 82.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

I Επίκαιρη ερώτηση του ΚΚΕ 
για Αχιλλοπούλειο και Κέντρα Υγείας

Επίκαιρη ερώτηση για το Νοσοκομείο Βόλου και τα Κέντρα 
Υγείας Μαγνησίας κατέθεσε ο βουλευτής Λάρισας του ΚΚΕ 
Γιώργος Λαμπρούλης, ζητώντας από τον υπουργό Υγείας Βασ. 
Κικίλια να ενημερώσει στη Βουλή ποια μέτρα θα πάρει για την 
κάλυψη όλων των κενών θέσεων με μόνιμο ιατρικό, νοσηλευτι
κό προσωπικό και τη στελέχωση όλωντωνυποστηρικτικώντμη- 
μάτων στο Νοσοκομείο Βόλου και στα Κέντρα Υγείας της Μα
γνησίας ώστε να καλύπτονται πλήρως οι σύγχρονες, πραγματι
κές ανάγκες των κατοίκων της περιοχής αφενός, αφετέρου τι 
μέτρα θα λάβει για να υπάρχει η αναγκαία χρηματοδότηση για 
την πλήρη κάλυψη των λειτουργικών αναγκών των μονάδων 
υγείας.

Ο κ. Λαμπρούλης στην επίκαιρη ερώτηση επικαλείται το πρό
σφατο υπόμνημα της Ενωσης Νοσοκομειακών Γιατρών για τα 
προβλήματα υποστελέχωσης και υποχρηματοδότησης τόσο 
στο Νοσοκομείο Βόλου, όσο και στα Κέντρα Υγείας της Μαγνη
σίας.
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1  ΡΑΝΤΕΒΟΥ του Φρουζή με Σαμαρά και Λοβέρδο
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,3-4 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-11-2019

Επιφάνεια: 1446.31 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΡΑΝΤΕΒΟΥ 
του Φρουζή 
μεΣαμαρά 

καιΛοβέρδο
Νέα στοιχεία-φωτιά ανατρέ
πουν όσα είπε ο Mr Novartis. 
Τι κατέθεσε χθες η γραμματέας 
του στην Προανακριτική. ·3,4

ΑΜΕΡΙΚΑΝΟΙ ΔΙΚΗΓΟΡΟΙ: 
ΚΑΤΟ ΤΑ ΧΕΡΙΑ ΑΠΟ ΤΟΥΣ 

ΠΡΟΠΑΤΕΥΟΜΕΝΟΥΙ
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1  ΡΑΝΤΕΒΟΥ του Φρουζή με Σαμαρά και Λοβέρδο
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,3-4 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-11-2019

Επίθεση στη γραμματέα ίου Φρουζή
ην τακτική της 
αποδόμησης 
και της διαπό
μπευσης των 
μαρτύρων που 

καταθέτουν στην Προα- 
νακριτική και δεν εξυπη
ρετούν το αφήγημα περί 
σκευωρίας ακολουθούν η 
Ν.Δ. και το ΚΙΝ.ΑΛ.

Οπως έχει καταστεί σα
φές, για τα δύο κόμματα 
σκάνδαλο δεν υπάρχει και 
για όλα φταίει ο Ρασπούτιν. 
Ετσι, για να... χτιστεί ο παρα
πάνω ισχυρισμός, η κυβερ- 
νώσα παράταξη, σε συμπαι
γνία με τη Χαριλάου Τρι- 
κούπη, επιχειρεί να εκθέσει 
και να απαξιώσει τις κατα
θέσεις που δεν τη βολεύ
ουν, όπως αυτή της Μαρίας 
Μαραγγέλη. Η πρώην γραμ
ματέας του Κωνσταντίνου 
Φρουζή στη χθεσινή πολύ
ωρη κατάθεσή της «κάρφω
σε» τον πάλαι ποτέ προϊστά
μενό της, αναφερόμενη σε 
επαφές που ο ίδιος είχε με 
τον Αντώνη Σαμαρά, τον Αν- 
δρέα Λοβέρδο και τον Γιάν-

■ npoopoXes και ανοίκειεβ εκφράσεις από tous 
βουλευτέε ins Ν.Δ. και του ΚΙΝ.ΑΛ. στην προσπάθεια 

να απαξιώσουν tous «επικίνδυνοί» μάρτυρεβ

Ο βουλευτής της ΝΛ. Θάνος Πλενρης και ο βουλευτής του ΚΙΝΑΛ. Βασίλης Κεγκέρογλον (ένθετη φω- 
τό) έθεσαν προκλητικά ερωτήματα στη Μαρία Μαραγγέλη στην Προανακριτική Επιτροπή της Βουλής

νη Στουρνάρα. Το μεγαλο
πρεπέστατο «άδειασμα» της 
γραμματέως στον κ. Φρου
ζή -τον οποίο η κυβέρνηση 
έχει αναγάγει σε αξιόπιστο 
μάρτυρα, αποσιωπώντας ότι 
είναι κατηγορούμενος για το 
σκάνδαλο- είχε ως αποτέλε
σμα η ίδια να στοχοποιηθεί 
και να δεχτεί σωρεία προ
κλητικών ερωτήσεων.

Νομοθεσία
Είναι ενδεικτικό ότι ο ειση
γητής της ΝΑ. θάνος Πλεύ- 
ρης τη ρώτησε εάν είναι μία 
εκ των δύο προστατευόμε- 
νων μαρτύρων, παρόλο που 
η νομοθεσία προβλέπει ει
δικό καθεστώς προστασίας 
για τους μάρτυρες των οποί
ων το όνομα δεν μπορεί να 
αποκαλυφθεί.

0 δε Βασίλης Κεγκέρο- 
γλου του ΚΙΝ.ΑΛ. ρώτησε 
τη μάρτυρα εάν ο κ. Φρου- 
ζής είχε... εξωσυζυγικές 
σχέσεις! Προφανώς ο βου
λευτής δεν προέβη σε αυ
τή την αδιανόητη ερώτη
ση από περιέργεια για την

προσωπική ζωή του πρώ
ην Mr. Novartis, αλλά απώ
τερος σκοπός του ήταν να 
απαξιώσει την κυρία Μα- 
ραγγέλη, κάτι που αποδεί
χθηκε και μετέπειτα, καθώς 
ο ίδιος συνέχισε τις άκρως 
υποτιμητικές αναφορές.

«Δεν γνωρίζετε το ένα, 
δεν γνωρίζετε το άλλο, δεν 
ξέρατε το παράλλο, αλ
λά ήσασταν η αποκλειστι
κή γραμματέας του. Τελικά, 
εσείς δεν δουλεύατε σε εται
ρία! Σε κ@λοχανείο δου
λεύατε» είπε ο βουλευτής, 
αποδεικνύοντας ότι υπάρ
χουν συγκεκριμένο σχέδιο 
και σαφής στόχευση.

Σε κάθε περίπτωση, όσα 
τεχνάσματα και να μετέλ- 
θουν τα δύο κόμματα, δεν 
μπορούν να καλύψουν το 
γεγονός ότι ενάμιση μή
να μετά τη συγκρότηση της 
επιτροπής ουδείς έχει ανα
φερθεί στη δήθεν εμπλο
κή του Δημήτρη Πα- . 
παγγελόπουλου σε Ik 
«σκευωρία» εις βάρος jpr 
των δέκα.
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1  ΡΑΝΤΕΒΟΥ του Φρουζή με Σαμαρά και Λοβέρδο
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,3-4 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-11-2019

Διαψεΰδει τον Κ. Φρουζή 
η κατάθεση Μαραγγέλη!

Ο πρώην αντιπρόεδρος της Novartis Κωνσταντίνος Φρουζής ενώ προσέρχεται στην Προανακριτι- 
κή. Στην ένθετη φωτό: Η πρώην γραμματέας τον Μαρία Μαραγγέλη

■Η πρώηνγραμματέas ίου κατέθεσε ότι είχε 
στενέβ σχέσεις με Σαμαρά, Λοβέρδο, Στουρνάρα, 
ενώ τον «έκαψε» στο θέμα του 1.000.000 ευρώ

Από τη
Μαρία παναγιώτου
mpanagiotou @ dimokratianews.gr

Α
ποκαλυπτικά στοιχεία, όχι βέ
βαια για τη θεωρία της πολιτι
κής σκευωρίας για την οποία 
μέχρι στιγμής δεν έχει προ
κόψει κάτι, αλλά για το ίδιο το 
σκάνδαλο της Novartis, φέρνει στο φως η 
Προανακριτική που διεξάγεται στη Βου

λή. Η Μαρία Μαραγγέλη, γραμματέας του 
πρώην αντιπροέδρου της φαρμακοβιομη
χανίας Κωνσταντίνου Φρουζή, στη διάρ
κεια της χθεσινής κατάθεσής της, από τη 
μία, «άδειασε» σε βασικά σημεία τον πρώην 
προϊστάμενό της (τον οποίο -όπως είπε- 
δεν θα υπερασπιζόταν όχι μόνο ως μάρτυ
ρας αλλά ούτε εάν η ίδια ήταν δικηγόρος) 
και, από την άλλη, αποκάλυψε συγκλονι
στικά στοιχεία για την ίδια τη δράση της 
φαρμακοβιομηχανίας στη χώρα μας.

Επιβεβαίωσε, για παράδειγμα, πως 
στη Novartis πανηγύρισαν για την κορυ
φαία επιτυχία της εισαγωγής του φαρμά
κου Gilenya. Για τον πρώην υπουργό Δη- 
μήτρη Παπαγγελόπουλο ή για πιέσεις από 
εισαγγελείς και τον κ. Παπαγγελόπουλο, 
πάντως, η πρώην γραμματέας του κ. Φρου
ζή είπε πως δεν γνωρίζει απολύτως τίποτα.

Πολιτικά πρόσωπα
Σε σχέση με τα πολιτικά πρόσωπα η κυρία 
Μαραγγέλη υποστήριξε ότι ο κ. Φρουζής 
είχε παραπάνω από μία συναντήσεις τόσο 
με τον βουλευτή του ΚΙΝΑΛ Ανδρέα Λο
βέρδο όσο και με τον Γιάννη Στουρνάρα, 
τις οποίες είχε κανονίσει η ίδια.

Με τον διοικητή της Τραπέζης της Ελ
λάδος, μάλιστα, ο Φρουζής είχε ιδιαιτέρως 
φιλικές σχέσεις, αφού τον αποκαλούσε με 
το μικρό του όνομα, δηλαδή απλά... Γιάν
νη. Η πρώην γραμματέας υποστήριξε ακό
μη ότι ο κ. Φρουζής τής είχε ζητήσει -και 
μάλιστα χαμηλόφωνα- να κλείσει ιδιωτι
κή συνάντηση και με τον Αντώνη Σαμαρά, 
η οποία πραγματοποιήθηκε στο Μαξίμου, 
αλλά και πως είχε δακτυλογραφήσει ιδι
ωτικού τύπου επιστολή του Φρουζή προς 
τον πρώην πρωθυπουργό.

Να υπενθυμίσουμε πως τόσο ο κ. 
Φρουζής όσο και ο κ. Λοβέρδος είχαν 
υποστηρίξει πως συναντήθηκαν μόνο 
μία φορά, «φευγαλέα», στο προαύλιο του 
υπουργείου Υγείας. Να υπενθυμίσουμε 
ακόμη πως τόσο ο κ. Φρουζής όσο και ο 
Αντώνης Σαμαράς είχαν υποστηρίξει πως 
είχαν συναντηθεί μόνο δημόσια, σε δύο 
περιπτώσεις.

Η κυρία Μαραγγέλη αποκάλυψε, επί
σης, πως ο κ. Φρουζής είχε συναντήσεις 
και με τον Δημήτρη Πτωχό (στενός συνερ
γάτης του Αντώνη Σαμαρά), όχι για θέμα
τα του Συνδέσμου Φαρμακευυκών Επιχει
ρήσεων Ελλάδος, όπως είχε πει ο πρώην 
αντιπρόεδρος της Novartis στην Προανα- 
κριτική, αλλά για την υποστήριξη των συμ
φερόντων της Novartis.

Η πρώην γραμματέας είπε, ακόμη, πως

ο Φρουζής είχε πάντα μαζί του μία μαύ
ρη τσάντα τροχήλατη, αλλά δεν υπέπεσε 
στην αντίληψή της δωροδοκία προς τους 
Ανδρέα Λοβέρδο, Αδωντ Γεωργιάδη, Δη
μήτρη Αβραμόπουλο και Ανδρέα Λυκου- 
ρέντζο. Τόντσε δε ότι δεν έχει δει βαλίτσα 
με χρήματα που να έφυγαν με προορισμό 
τον Αντώνη Σαμαρά.

Ατασθαλΐεβ
Αποκαλυπτική ήταν και για τις σχέσεις 
του κ. Φρουζή με τη Novartis. Οπως εί
πε, ο πρώην αντιπρόεδρος δεν αποχώρη
σε από την εταιρία το 2015, αλλά εκδιώ- 
χθηκε για εσωτερικές ατασθαλίες, τις οποί
ες γνωρίζει γιατί η ίδια συνέτασσε τα κεί
μενα. Μάλιστα, συμπλήρωσε πως από το 
2015 δεχόταν και απειλές από τον Φρουζή, 
ενώ συγκεκριμένα στις 24/9/2015, δηλα
δή την ημέρα της απομάκρυνσής του από 
την εταιρία, δέχθηκε ένα μήνυμα από το 
κινητό του το οποίο έλεγε: «Εάν έχεις και 
σήμερα ο μη γένοιτο κουβέντα και προ
σπαθήσουν να βάλουν να πεις πράγματα 
που θα σου γυρίσουν μπούμερανγκ, δεν 
ξέρεις τίποτα... Αρνήσου ότι ξέρεις οτιδή

ποτε, όπως και είναι έτσι. Εχω απαντήσεις 
για τα πάντα εάν ποτέ ερωτηθώ. Προσπα
θούν κακόβουλα να σε βάλουν να πεις μα
λαχίες. Χθες δεν μπορούσα να σου μιλή
σω από εκεί που ήμουνα. Μιλάμε και σου 
εξηγώ περισσότερα».

Σε σχέση με την προσωπική ζωή του 
κ. Φρουζή, τέλος, η πρώην γραμματέας 
ανέφερε πως είχε πολλές συντρόφους, 
ακόμη και όταν η γυναίκα του ήταν άρ
ρωστη, πως ήταν πατέρας «με τελεκόνφε- 
ρανς» και πως είχε στείλει λεφτά μέσα σε 
κίτρινο φάκελο για να κλείσει το στόμα 
ερωμένης του.

Σε ερώτηση, δε, για το εάν ο κ. Φρου
ζής είχε τραπεζική θυρίδα, η κυρία Μα- 
ραγγέλη απάντησε αρνητικά, γεγονός που 
αφήνει εντελώς ακάλυπτο τον πρώην αντι
πρόεδρο, ο οποίος είχε υποστηρίξει πως το 
1.050.000 ευρώ, το οποίο είχε αφήσει σε 
συγγενικό πρόσωπο της συντρόφου του 
για φύλαξη, το είχε πάρει από «προσωπι
κή του θυρίδα και από αλλού». Η κυρία 
Μαραγγέλη δεν θέλησε να σχολιάσει δη
μοσιεύματα σύμφωνα με τα οποία είναι η 
μία από τους προστατευόμενους μάρτυρες.

Ετπστολή-φωηά 
από Αμερικανούς* 

δικηγόρους για τους 
προστατευόμενους

ΕΠΙΣΤΟΛΗ-φωτιά στον πρόεδρο του 
Αρείου Πάγου Ιωσήφ Τσαλαγανίδη και 
στον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου Εία- 
σίλειο Πλιώτα, η οποία κοινοποιήθηκε ως 
επίσημη διαμαρτυρία και στον Τζιανλού- 
κα Εσποσίτο, γεντκό γραμματέα της Ομά
δας Κρατών κατά της Διαφθοράς του Συμ
βουλίου της Ευρώπης (GRECO), έστειλε το 
αμερικανικό δικηγορικό γραφείο Kohn, 
Khon a Colapinto, LLP, το οποίο βρίσκε
ται στη λίστα με τα 50 καλύτερα δικηγο
ρικά γραφεία στις ΗΠΑ και ειδικεύεται σε 
θέματα προστασίας μαρτύρων.

Οι Αμερικανοί δικηγόροι, που εκπρο- 
σωπούν Ελληνες προστατευόμενους μάρ
τυρες, οι οποίοι έχουν προσφέρει «εθε
λοντικά πληροφορίες» για το σκάνδαλο 
Novartis σης αμερικαντκές Αρχές, ζητούν 
από τις ελληνικές Αρχές να «παύσουν» 
κάθε προσπάθεια να πληροφορηθούν ιις 
ταυτότητες των προστατευόμενων μαρτύ
ρων και να αποσύρουν το σχετικό αίτη
μα που έχουν καταθέσει στις αμερικανι
κές Αρχές, καθώς κάτι τέτοιο παραβιάζει, 
όπως αναφέρουν, όχι μόνο το αμερικαντ- 
κό αλλά και το διεθνές δίκαιο.

Το περιεχόμενο
«Εκπροσωπούμε πολίτες της Ελλάδας 
που εθελοντικά παρείχαν πληροφορί
ες στις αμερικανικές Αρχές σχετικά με 
παραβιάσεις του FCPA (σ.σ.: νόμος για 
διαφθορά). Αυτοί οι μάρτυρες δημοσί
ου συμφέροντος παρείχαν πληροφορί
ες ότι η ελβετική φαρμακοβιομηχανία 
Novartis μπορεί να έχει δωροδοκήσει 
Ελληνες αξιωματούχους κατά παράβα
ση της νομοθεσίας. Οι καταγγέλλοντες 
δημοσιοποίησαν τις πληροφορίες σύμ
φωνα με το Δίκαιο των ΗΠΑ, το οποίο 
παρέχει ισχυρή προστασία» αναφέρουν 
χαρακτηριστικά, καταρρίπτοντας τόσο ιο 
σενάριο της συμφωνίας των μαρτύριαν 
με ανταλλάγματα όσο και το σενάριο της 
πολιτικής σκευωρίας.

Οι Αμερικανοί δικηγόροι, μάλιστα, 
αναφέρουν αναλυτικά όλες τις σχετικές 
συμβάσεις της Ε.Ε., που φυσικά έχει υπο
γράψει και η Ελλάδα, αλλά και όλα τα άρ
θρα των Ηνωμένων Εθνών, σύμφωνα με 
τα οποία είναι παράνομη η αποκάλυψη 
της ταυτότητας των προστατευόμενων 
μαρτύρων.

Ζητούν, δε, από το Συμβούλιο της 
Ευρώπης να διεξαγάγει έρευνα στη χω
ρά μας για πιθανή παραβίαση των νόμων

Ι
και των συμβάσεων που έχουν θεσπιστεί 
για την προστασία των μαρτύρων.

Πηγές που γνωρίζουν καλά το αμε- 
ρικαντκό σύστημα ανέφεραν στη «δημο
κρατία» πως στις ΗΠΑ οι δικηγόροι δεν 
θα έκαναν ποτέ μία τέτοια κίνηση εάν δεν 
βρίσκονταν σε συνεννόηση με τις Αρχές. 
Στην Ελλάδα, φυσικά, υπάρχουν πολιτι
κά πρόσωπα που ακόμη υποστηρίζουν ότι 
δεν υπάρχει κανένα σκάνδαλο Novartis, 
ούτε καν για γιατρούς.
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1  «Απογυμνώνεται» η χειρουργική κλινική
Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-11-2019

Επιφάνεια: 432.73 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΤΡΕΙΣ ΠΑΡΑΙΤΗΣΕΙΣ, ΜΙΑ ΑΠΟΣΠΑΣΗ ΓΙΑΤΡΟΥ ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ

«Απογυμνώνεται» 
η χειρουργική κλινική
«Απογυμνώνεται» η χειρουργική 
κλινική του Νοσοκομείου Βόλου, 
που θεωρείται μια από τις 
καλύτερες της χώρας στο δημόσιο 
σύστημα υγείας. Μέχρι τέλος 
του χρόνου αποχωρούν τρεις 
χειρουργοί για να συνεχίοουν να 
ασκούν την ιατρική στον ιδιωτικό 
τομέα - όλοι επιμελητές - ενώ 
απόσπαση εκτιμάται ότι θα ζητήσει 
ένας ακόμη χειρουργός επίσης 
επιμελητής.

Ε
άν αποχωρήσουν και οι τέσσερις, στην 
κλινική θα μείνουν δύο ειδικοί και δύο 
επικουρικοί γιατροί.

Η υποστελέχωση και η άρνηση να διοριστούν 
αναισθησιολόγοι ήταν η σταγόνα που «ξεχεί
λισε το ποτήρι», για τους γιατρούς, καθώς τα 
χειρουργεία υπολειτουργούν.
«0 κόσμος εκλιπαρεί για να μπει στο χειρουρ
γείο και εμείς δεν μπορούμε να δώσουμε ημε
ρομηνίες. Η ανακοίνωση πως θα καλυφθούν 
τα χειρουργεία με επισκέπτες αναισθησιο- 
λόγους αποδείχθηκε κοροϊδία. Αφενός δεν 
τηρείται το ημερολόγιο επισκέψεων και τα 
χειρουργεία που προγραμματίστηκαν ακυ
ρώνονται, αφετέρου όταν και εάν έλθουν η 
παρουσία δεν ξεπερνά τις πέντε ώρες. Χει
ρουργική κλινική δεν λειτουργεί με αυτούς 
τους όρους. Εμείς θέλουμε την ασφάλεια των 
ασθενών και δεν μας ενδιαφέρει τίποτα άλλο», 
τόνισε ο διευθυντής κ. Ν.Έξαρχος, που την 
περασμένη Παρασκευή έγινε γνώστης και 
αποδέκτης της παραίτησης από το ΕΣΥ ενός 
σημαντικού στελέχους της κλινικής, του χει
ρουργού κ. Σ. Ρουσογιάννη. Σύμφωνα με 
πληροφορίες και ο ίδιος σκέφτεται να απο
χωρήσει.

Στο μεταξύ, την ανάγκη κάλυψης όλων των κε
νών θέσεων με μόνιμο ιατρικό, νοσηλευτικό 
προσωπικό και τη στελέχωση όλων των υπο
στηρικτικών τμημάτων στο Νοσοκομείο Βόλου 
και στα Κέντρα Υγείαςτης Μαγνησίας, επισημαί
νει με ερώτησή του προς τον υπουργό Υγείας, 
ο βουλευτής του ΚΚΕ Γιώργος Λαμπρούλης. 
Παράλληλα ζητεί να διασφαλιστεί η αναγκαία 
χρηματοδότηση για την πλήρη κάλυψη των 
λειτουργικών αναγκών των μονάδων υγείας. 
Συγκεκριμένα, ερωτάται ο υπουργός,
- Ποια μέτρα θα πάρει για την κάλυψη όλων 
των κενών θέσεων με μόνιμο ιατρικό, νοση
λευτικό προσωπικό και τη στελέχωση όλων 
των υποστηρικτικών τμημάτων στο Νοσοκο
μείο Βόλου και στα Κέντρα Υγείας της Μαγνη
σίας ώστε να καλύπτονται πλήρως οι σύγχρο
νες, πραγματικές ανάγκες των κατοίκων της 
περιοχής;
- Τι θα κάνει για να υπάρχει η αναγκαία χρημα
τοδότηση για την πλήρη κάλυψη των λειτουρ
γικών αναγκών των μονάδων υγείας;

Στάση εργασίας σήμερα
Με ομόφωνη απόφαση το διοικητικό συμ
βούλιο του Συλλόγου εργαζομένων του Νο
σοκομείου Βόλου αποφάσισε στάση εργασίας
- παράσταση διαμαρτυρίας για την κατάσταση 
που επικρατεί στον χώρο της υγείας. Η στάση

θα γίνει 11.00 με 12.00 σήμερα Τετάρτη 27 
Νοεμβρίου.
Τα αιτήματα του Συλλόγου είναι:
- Αποκλειστικά δημόσια και δωρεάν υγεία.Όχι 
στα Νοσοκομεία - Επιχειρήσεις.
- Μονιμοποίηση συμβασιούχων και μονιμο
ποίηση εργολαβικών, όχι στην ομηρία του εν 
λόγω προσωπικού. Δικαιούνται μόνιμη και 
σταθερή δουλειά.
-Ένταξη στα ΒΑΕ. Αυξήσεις σε μισθούς.
- Εξαίρεση της υγείας από τους δημοσιονομι
κούς περιορισμούς, για μια αποχώρηση μια 
πρόσληψη. Άμεση κάλυψη όλων των κενών 
οργανικών θέσεων.
- Οι ελλείψεις στη νοσηλευτική υπηρεσία είναι 
μεγάλες. Η στελέχωση σε βοηθητικό προσω
πικό είναι κάτω του 50%, όπως και στην τε
χνική υπηρεσία.
«Τέλος Δεκέμβρη, πέντε συνάδελφοί μας με 
ατομικές συμβάσεις, στα μαγειρεία απολύο
νται, όπως και συνάδελφοί μας στα πλυντήρια. 
Το μόνιμο προσωπικό εργάζεται χωρίς ρεπό, 7 
ημέρες την εβδομάδα για να βγει το πρόγραμ
μα. Τα εργαστήρια έχουν απογυμνωθεί από 
προσωπικό για να γίνουν «δώρο» σε επιχειρη
ματικούς ομίλους. Αγωνιζόμαστε για το καλύ
τερο, όλοι μαζί, μόνιμοι και συμβασιούχοι στον 
αγώνα», τονίζει ο Σύλλογος Εργαζομένων του 
Νοσοκομείου Βόλου «Αχιλλοπούλειο».
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1  Απίστευτες επιλογές! Με καταδίκες νέος
επικεφαλής του ΠΑΓΝΗ

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-11-2019

Επιφάνεια: 141.95 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αιύστευτεβ επιλογέε!
Μεκαταδΐκεε νέοε 

επικεφαλήε τουΠΑΓΝΗ
ΟΙ ΑΝΤΙΔΡΑΣΕΙΣ για τους διορισμένους διοικητές των νο
σοκομείων του ΕΣΥ συνεχίζονται με αμείωτο ρυθμό, κα
θώς προκύπτουν και νέες αποκαλύψεις γτα το πλούσιο βι- 
ογραφικό τους. 0 νέος διοικητής του ΠΑΓΝΗ, καθηγητής 
Γιώργος Χαλκιαδάκης έχει δύο καταδίκες. Στη μία αθωώ
θηκε σε δεύτερο βαθμό και στη δεύτερη έχει καταδικαστεί 
πρωτόδικα. Μάλιστα, για τη δεύτερη περίπτωση εκκρεμεί 
ΕΔΕ για το περισταυκό και πρέπει να τη διενεργήσει ο νέ
ος διοικητής για τον εαυτό του!

Η πρώτη υπόθεση σχετίζεται με έκθεση τριών ασθενών 
σε κίνδυνο λόγω αναβολών σε χειρουργεία, με το Τριμελές 
Πλημμελέιοδικείο Ηρακλείου να αποφασίζει ποινή φυλά
κισης 16 μηνών κατά συγχώνευση πριν από έξι χρόνια. 
Στο Εφετείο ο κ. Χαλκιαδάκης αθωώθηκε, καθώς οι συνά
δελφοί του εκεί κατέθεσαν πλέον διαφορετικά πράγματα.

Επίσης, πριν από έξι μήνες εκδόθηκε πρωτόδικη κα
ταδίκη για βαριά σωμαηκή βλάβη 30χρονου ασθενούς. Τι
μωρήθηκε σε φυλάκιση 24 μηνών για τον ασθενή που χει- 
ρούργησε πριν από τέσσερα χρόνια, αλλά ακόμα δεν έχει 
εκδοθεί η απόφαση του αστικού δικαστηρίου για την απο
ζημίωση ύψους 1.300.000 ευρώ που ζητάει ο ασθενής από 
το Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Ηρακλείου! Αν ο ασθενής 
κερδίσει την αγωγή, το ΠΑΓΝΗ θα πρέπει να τον αποζημι
ώσει. Σύμφωνα με το κατηγορητήριο, ο νέος διοικητής του 
ΠΑΓΝΗ προέβη σε σοβαρό λάθος κατά την εγχείρηση του 
ασθενούς που εισήχθη στο νοσοκομείο για αφαίρεση κύ
στης. Κινδύνευσε η ζωή του ανθρώπου (πατέρας δύο ανήλι- 
κων παιδιών) και του προκλήθηκαν κινητικά προβλήματα. 0 
εν λόγω κύριος νοσηλεύτηκε σε κέντρο αποκατάστασης στη 
Λάρισα, για να μπορέσει να περπαπίσει με μεγάλη δυσκολία.
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1  Ιατρικά σφάλματα, ιατρική αμέλεια και ιατρικό
απόρρητο

Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-11-2019

Επιφάνεια: 1050.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ιατρικά σφάλματα, 
ιατρική αμέλεια 
και ιατρικό απόρρητο

Ημερίδα ιατροδικαστικής στο Ασκληπιείο 
Βούλας για ιατρονομικά θέματα

ΦΙΛΙΠΠΟΣ
ΖΑΧΑΡΗΣ
zachfil64@gmall.com

Μια πολύ σημαντι
κή ημερίδα για τα 
ιατρικά σφάλματα, 
το ιατρικό απόρρη
το και γενικότερα 
την ιατροδικαστική 
πραγματοποιήθηκε 
την Παρασκευή 
22/11 με πρωτο

βουλία του ιατροδικαστικού ιατρείου 
του Ασκληπιείου Βούλας στο ομώ
νυμο νοσοκομείο στην Αθήνα.

Ι
ατροδικαστές, και εισαγγελείς πα
ρουσίασαν και εξέτασαν με τις ομιλίες 
τους τις περιπτώσεις ιατρικών 
σφαλμάτων και λαθών, την νομολογία 

για το ιατρικό απόρρπτο, τπν ιατρική 
δεοντολογία, την ενδοοικογενειακή βία 
αλλά γενικότερα τι ισχύει στην Ελλάδα 
γύρω από αυτά τα θέματα που σε 
κάθε περίπτωσπ αφορούν πρωτίστως 
τους ιατρούς, τους ασθενείς και τους 
οικείους τους, την οικογένεια, το δικα
στικό σώμα αλλά και την ίδια την Πο
λιτεία.
Την ημερίδα παρακολούθησαν πολλοί 

γιατροί και νοσηλευτές, οι οποίοι έθεσαν 
στους ομιλητές πολλές και σημαντικές 
ερωτήσεις, αναφορικά με το ιατρικό 
απόρρητο, την νομολογία που ισχύει 
αλλά πάνω απ'όλα τον κίνδυνο που 
διατρέχουν με το να σύρονται κάθε φορά 
στα δικαστήρια μετά από καταγγελίες 
και μπνυτήριες αναφορές.

Μεταξύ των ομιλητών της ημερίδας, 
συντονιστής της οποίας ήταν ο διευθυ
ντής Α 'χειρουργικής κλινικής του Ασκλπ- 
πιείου Βούλας, κ. Διγαλάκπς, ήταν η ια
τροδικαστής κα Άννα Ράζου, γραμματέας 
της Ελληνικής ιατροδικαστικής εταιρείας, 
ο προϊστάμενος της ιατροδικαστικής υπη
ρεσίας Αθηνών κ. Νικόλαος Καρακούκης 
, ο προϊστάμενος της ιατροδικαστικής 
υπηρεσίας Πειραιά κ. Ηλίας Μπογιώκας, 
ο Αντιεισαγγελέας Εφετών Πειραιά και 
πρόεδρος του Δ.Σ της εταιρείας προστα
σίας ανηλίκων Πειραιά, κ. Νικόλαος Ποι- 
μενίδης , ο πρόεδρος της ελληνικής ια
τροδικαστικής Εταιρείας, κ. Γρηγόρης 
Λέων και ο εισαγγελέας Αρείου Πάγου 
Αθηνών, κ. Παναγιώτης Αγγελόπουλος.
Στην ημερίδα τονίστηκε εξαρχής η ση

μασία της ενημέρωσης των γιατρών για 
τις υποχρεώσεις τους αλλά και των ασθε
νών για τα δικαιώματά τους, ενώ τέθηκε

ΙΑΤΡΙΚΑ ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΑ

Πολύ ενδιαφέρουσα ήταν η ομιλία 
για τα ιατρικά πιστοποιητικά και ειδικά 
για το πιστοποιητικό θανάτου. Κάθε 
γιατρός, τονίστηκε, μπορεί να πιστο
ποιεί το θάνατο αλλά το πιο σωστό 
είναι αυτό να το κάνει ο ιατρός της τε
λευταίας ασθένειας. Ο χρόνος θανάτου 
είναι πολύ σημαντικός για τους ια
τροδικαστές όπως και η αιτία θανάτου, 
αναφέρθηκε χαρακτηριστικά. Αυτό απο
δίδει την ευθύνη και στο ιατρό που το 

συνέταξε. Πολλά στοιχεία και εξη
γήσεις δόθηκαν και για τα είδη 

του θανάτου που παίζουν 
σημαντικό ρόλο στην 

εξαρχής σύνταξη του ιατρι-
το θέμα του κού πιστοποι-
ιατρικού απορρή- ητικού.
του.

ΕΝΔΟΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΚΗ ΒΙΑ

Η μορφωτική και επαγγελματική ιδιό
τητα των συζύγων, η κοινωνική απομό
νωση του θύματος και οι εξαρτησιογόνες 
ουσίες συντελούν αποφασιστικά στην 
έξαρση της ενδοοικογενειακής βίας. Η 
κακοποίηση των παιδιών που εμφανίζουν 
ενίοτε σημαντικές νευρολογικές διατα
ραχές είναι ένα φαινόμενο που απαντάται 
συχνά στην ελληνική κοινωνία. Το σύν
δρομο του κακοποιημένου παιδιού απο
τελεί όμως ταυτόχρονα παγκόσμιο φαι
νόμενο.

Η συναισθηματική κακοποίηση, η πα
ραμέληση από την οικογένεια και η μη 
επισήμανση του προβλήματος από τους

πει κάποιος ενήλικος να κάνει κα
ταγγελία. Η παιδική κακοποίηση δεν 
κάνει διάκριση ηλικίας, όπως ανα
φέρθηκε χαρακτηριστικά. Τέλος σε 
ότι αφορά τον βιασμό, τονίσθηκε ιδι
αίτερα η σημασία των εργαστηρίων 
για την ταυτοποίηση του δράστη.

Στην ημερίδα παρουσιάστηκε και 
σχετική έρευνα της Ιατροδιαστικής 
Υπηρεσίας Πειραιά για την σωματική 
και σεξουαλική κακοποίηση. Τα πε
ριστατικά τόσον της σωματικής όσο 
και της σεξουαλικής κακοποίησης 
αυξάνονται με την ηλικία, σύμφωνα 
με τα στοιχεία.

Η κρίση μετέβαλλε τα φαινόμενα 
της ενδοοικογενειακής βίας. Τα παιδιά 
- θύματα μπορεί αργότερα να γίνουν 
θύτες. Η φυλάκιση, όπως ειπώθηκε, σε 
τελική ανάλυση δεν προσφέρει και πολλά 
πράγματα. Τίθεται μάλιστα το ερώτημα: 
Ποιος φορέας θα περιθάλψει τα θύματα; 
Τα παιδιά - θύματα είναι αργότερα οι εν 
δυνάμει παραβάτες. Πρέπει να υπάρξει 
σημαντική δράση στον αγώνα κατά της 
παραβατικότητας.

ΙΑΤΡΙΚΟ ΑΠΟΡΡΗΤΟ

Η διασφάλιση των προσωπικών δεδο
μένων κάθε ανθρώπου αποτελεί δικαίωμα 
αδιαπράγματευστης αξίας, αναφέρθηκε 
στην ημερίδα. Η διακήρυξη της Γενεύης 
του 1948, ο κώδικας άσκησης ιατρικού 
επαγγέλματος και ο νέος κώδικας ιατρικής 
δεοντολογίας του 2005, είναι βασικοί 
κώδικες χρονικά εις ότι αφορά το ιατρικό 
απόρρητο.

Το ιατρικό απόρρητο υπάρχει σαφώς 
στον ποινικό κώδικα. Ο ιατρός θα πρέπει

ΙΑΤΡΙΚΟ ΣΦΑΛΜΑ
Τον ιατρό τον θυμούνται όλοι όταν 

τον έχουν ανάγκη, δυστυχώς ή ευτυχώς.
Το πρόβλημα διάπραξης ιατρικού σφάλ
ματος πρέπει να προσεχθεί στην βάση 
του. Από τα δικαστήρια εξετάζεται το 
κατά πόσο ο ιατρός ενήργησε σύμφωνα 
με τους κανόνες της ιατρικής επιστήμης.
Ο ιατρός υποχρεούται, από την πλευρά 
του, να ενημερώνει λεπτομερώς τον 
ασθενή. Η ενημέρωση και η συναίνεση 
του ασθενούς, από την άλλη, συνθέτουν 
το ιατρικό προνόμιο του ιατρού. Η ορθή 
αντιμετώπιση του περιστατικού είναι 
πολύ σημαντικός παράγοντας. Ο ιατρός 
υπέχει ευθύνη μόνο αν λειτούργησε 
κατά παράβαση των παραπάνω προϋ
ποθέσεων. Η εγωιστική πεποίθηση του 
«πετυχημένου γιατρού» αποτελεί αφορμή 
διάπραξης ιατρικών λαθών. Για τα δι

καστήρια, τέλος, σημασία έχει να μην 
αισθάνονται οι ιατροί ανασφάλεια 

όταν βρίσκονται στις αίθουσες 
των δικαστηρίων και να μην 

έχουν παραβιάσει βασικές 
αρχές της ιατρικής επι

στήμης, τονίσθηκε 
συμμετέχο- από την πλευρά
ντες στην θε- των ομιλητών
ραπευτική ιατρι- . εισαγγελέ_
κή ομάδα έχουν ευ- ων
θύνη. Στις επιστημονι
κές δημοσιεύσεις πρέπει 
να προφυλάσσεται η ανωνυ
μία του ασθενούς. Και εδώ ση
μαντικό ρόλο διαδραματίζει η συ
ναίνεση του ασθενούς. Το ιατρικό 
απόρρητο δεν είναι κάτι απλό και η πα
ραβίασή του επισύρει σοβαρές συνέπειες, 
ποινικές και αστικές, τονίστηκε με έμφαση. 
Για τον ιατρό, στην περίπτωση διάπραξης 
ιατρικού σφάλματος, η συνέπεια είναι 
και πειθαρχική.

Όλοι οι
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1  Οι ελλείψεις του αντικαπνιστικού
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 21 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-11-2019

Επιφάνεια: 1074.67 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Προστασία του Πολίτη και Καθημερινότητα - 399

Οι ελλείψεις του αντικαπνιστικού
Η αστυνόμευση και η 
επιβολή προστίμων 
θα πρέπει να συνο
δευτεί και από άλλα 
σημαντικά μέτρα...

Τ
ην περασμένη εβδο
μάδα ("Χ.Ν.® 
19.11.2019) έγραφα 
για τη νέα Κοινή Υπουργική 

Απόφαση (ΚΥΑ) αναφορικά 
με την εφαρμογή του αντι- 
καπνιστικου νόμου ότι «έχο
ντας ασχοληθεί τα τελευταία 
2V2 χρόνια με το θέμα, τολμώ 
να πω όπ πρόκειται για ένα σα
φώς βελτιωμένο κείμενο σε 
σχέση με την προηγούμενη 
απόφαση του 2010». Ωστόσο, 
με βάση λεπτομερέστερη 
ανάγνωση της ΚΥΑ, σε συν
δυασμό με τις εξαγγελίες 
του Πρωθυπουργού στις 
20.11 για το Εθνικό Σχέδιο 
Δράσης κατά του Καπνί
σματος, οφείλω να διατυ
πώσω μερικές σοβαρές επι
φυλάξεις.

Το προηγούμενο Εθνικό 
Σχέδιο Δράσπς για το Κά
πνισμα αφορούσε την πε
ρίοδο 2008 - 2012 και αριθ
μούσε 90 σελίδες με σα
φείς στόχους, κοστολόγη
σα και πρόβλεψη για χρη
ματοδότηση. Είχε συντα
χθεί από 18μελή επιστημο
νική επιτροπή και είχε συ
μπληρωθεί από σχόλια εκ
προσώπων της Κοινωνίας 
των Πολιτών. Οι πρόσφατες 
ανακοινώσεις Πρωθυπουρ
γού και του Υπουργού Υγεί
ας δεν συνοδεύονται από 
κάποιο δημοσιευμένο κεί
μενο ούτε φυσικά από προ
ϋπολογισμό υλοποίησπς ...

Σύμφωνα με τις ανακοι
νώσεις, το νέο σχέδιο δρά
σης περιλαμβάνει τέσσερεις 
άξονες. Ο πρώτος, προβλέπει 
ολοκληρωμένες παρεμβά
σεις προαγωγής υγείας 
και πρόληψης το μεγαλύ
τερο μέρος των οποίων 
υπάρχει ήδη χάρις στις φι
λότιμες προσπάθειες ιδιω
τικών κυρίως φορέων. Όμως 
δεν προβλέπεται να κατα
στούν υποχρεωτικές σε όλες 
τις βαθμίδες της εκπαίδευ
σης. Μάλιστα, η ετήσια δια
δικασία έγκρισης από το 
Υπουργείο Παιδείας των 
σχετικών προγραμμάτων 
για τα σχολεία δεν αφήνει 
πολλά περιθώρια αισιοδο
ξίας, αφού είναι εξαιρετικά 
χρονοβόρα.

Ο δεύτερος άξονας αφορά

Εθνικό Σχέδιο Δράσης 
για το Κάπνισμα 

2008 - 2012

-Το Εθνικό Σχέδιο για το Κάπνισμα του 2008 - 90 σελίδες από 
1 δμελή επιτροπή

την προστασία απο το πα- 
θπτικό κάπνισμα με κύριο 
μέσο την επιβολή προστί
μων όπως αναλύσαμε στο 
προηγούμενο άρθρο. Ωστό
σο στην αντίστοιχη ΚΥΑ 
του 2010 υπήρχε πρόβλεψπ 
για δύο ακόμπ κατπγορίες 
προστίμων. Η μία αφορού
σε πρόστιμα «στους υπευθύ
νους των καταστημάτων, των 
περιπτέρων κτλ. για παραβά
σεις που αφορούν την πώλη
ση προϊόντων καπνού και αλ
κοόλ σε ανηλίκουο>. Και π 
άλλη «πρόστιμα στους δια
φημιστές και διαφημιζόμε- 
νουc για παράβαση των δια
τάξεων του Ν 3868/2010 περί 
απαγόρευσης της διαφήμισης 
προϊόντων καπνού».
Τέτοια πρόστιμα δεν προ- 

βλέπονται στη νέα ΚΥΑ! 
Επιπλέον, δεν υπάρχουν 
προβλέψεις για ελέγχους σε 
στρατιωτικές εγκαταστάσεις.
Οι χώροι αυτοί αποτελούν 
βέβαια χώρους εργασίας 
αλλά δεν μπορούν να ελεγ
χθούν από τις αστυνομικές 
και υγειονομικές αρχές. 
Κατά τη διαβούλευση είχε 
προταθεί να συμπεριλη- 
φθούν στις αρμόδιες αρχές 
ελέγχου η Στρατονομία, η 
Ναυτονομία και η Αερονο- 
μία, αλλά το Υπουργείο δεν 
έλαβε υπόψπ καμία από τις 
προτάσεις που διατυπώθπ- 
καν... Προβληματικός προ- 
βλέπεται και ο έλεγχος στους 
χώρους των δικαστηρίων.
Θετική χαρακτηρίζεται 

ωστόσο η λειτουργία της 
τηλεφωνικής γραμμής 1142. 
Εκεί μπορούν να γίνουν 
καταγγελίες για παραβάσεις 
τπς αντικαπνιστικής νομο
θεσίας δυστυχώς μόνο τπ- 
λεφωνικά και όχι με SMS ή 
με πλεκτρονικό ταχυδρο
μείο. Στο 1142 παρέχονται

ακδίπνίστας https://akapnistas.blogspot.com 
Επικοινωνία: akapnistas@gmail.com

Ιατρεία Διακοπής Καπνίσματος στα Χανιά
Πνευμονολογικό τμήμα, Γενικό Νοσοκομείο Χανιών «Ο Άγιος Γεώργιος», Μουρνιές.

Λειτουργεί Αντικαττνιστικό Ιατρείο με ραντεβού στα τηλέφωνα 28210-22000, 28210-22587 (πρωί 10-12).
Ιδιώτες πνευμονολόγοι

1. Βαληλή Μαρία, Σκαλίδη 41-43 ΧΑΝΙΑ 28210-76670
2. Βιττωράκης Στυλιανός, Αποκορώνου 68-70 ΧΑΝΙΑ 28210-72880
3. Γεωργουδάκης Γοηγόριος, 8ης Δεκεμβρίου 53 ΧΑΝΙΑ 28210-27277
4. Δημητριάδου Μαρία, 8ης Δεκεμβρίου 53 ΧΑΝΙΑ 28210-27277
5. Καλογεράκης Στυλιανός, Τζανακάκη 21 ΧΑΝΙΑ 28210-55548
6. Κουτζόγλου Δέσποινα, Πειραιώς 1-5 ΧΑΝΙΑ 28214-03359
7. Μαρκάτος Μιλτιάδης, Ηρώων Πολυτεχνείου 34 ΧΑΝΙΑ 28210-27029
8. Μιχελάκη Ελένη, Σφακίων 36 ΧΑΝΙΑ 28210-40777
9. Νικολουδάκης Θεοχάρης, Κ. Σφακιανάκη 22 ΧΑΝΙΑ 28210-97091
10. Νταουκάκης Εμμανουήλ, Νέαρχου 9 ΧΑΝΙΑ 28210-55900
11. Πρωτοπαπαδάκης Χαράλαμπος, Τζανακάκη 13 ΧΑΝΙΑ 28211-11787
12. Βουλγαράκη Όλγα, Ηρώων Πολυτεχνείου 147Κίσσαμος 28220-23710
13. Κασαπάκη Βασιλική, Βρύσες Αποκορώνου 28250-52005
1 Λ. Σολάκης Αθανάσιος, Ελ. Βενιζέλου 101 Σούδα 28210-47471
15. Φασουλάκη Μαρία Παλαιόχωρα 28230-42533

Με στοιχεία από τον Σύλλογο Πνευμονολόγων ΠΕ Χανιών

επίσπς βοήθεια και πλπρο- 
φορίες σχετικά με τπ δια
κοπή του καπνίσματος, η 
οποία αποτελεί αντικείμενο 
του τρίτου άξονα δράσεων.

Προβλέπεται να δπμιουρ- 
γπθεί Χάρτης των Ιατρείων 
Διακοπής Καπνίσματος 
αφού ο υφιστάμενος κατά
λογος με τα αντίστοιχα ια
τρεία στα δπμόσια νοσοκο
μεία προφανώς δεν επαρκεί. 
Ωστόσο, και εδώ το βήμα εί
ναι μετέωρο... Αν και υπάρ
χουν συμβεβλημένοι πνευ- 
μονολόγοι στον ΕΟΠΥΥ, δεν 
αποζημιώνονται τα φάρμα
κα υποστήριξης των καπνι
στών που προσπαθούν να 
κόψουν το κάπνισμα. Αυτό 
αποτελεί σαφώς αντικίνητρο 
για να ξεκινήσει κάποιος την 
προσπάθεια διακοπής με 
επίσκεψη στο ειδικό ιατρείο 
διακοπής καπνίσματος.

Το πραγματικό κίνπτρο βε
βαίως θα ήταν μια δραστι
κή αύξηση της τιμής του πα
κέτου. Οι περισσότερες χώ
ρες που το τόλμπσαν, σε 
συνδυασμό βέβαια και με 
μέτρα απαγόρευσπς του κα
πνίσματος σε δημόσιους 
χώρους και υποστήριξης 
της διακοπής, διαπίστωσαν 
θεαματική μείωσα του αριθ
μού των καπνιστών. Η Ελ
λάδα κατέχει τπν πρώτη 
θέση στην ΕΕ σε ποσοστό 
καπνιστών (37%) ενώ το 
κράτος εισπράττει κάθε χρό
νο γύρω στα 3 δισ. ευρώ από 
τπν φορολογία των καπνι
κών προϊόντων. Συνεπώς, η 
αύξηση της τιμής θεωρείται 
ότι ίσως μειώσει τα έσοδα, 
ενώ είναι σίγουρο ότι μει
ώσει τα έξοδα της δημόσιας 
υγείας.

Παράλληλα βέβαια, η κα
πνοβιομηχανία έχει δια
κομματική υποστήριξη ...

Χώρα
1. Australia
2. New Zealand
3. Ireland
4. Norway
5. United Kingdom
6. Iceland 
7 Canada
8. Singapore
9. Israel 
10 France

30. Qatar
31. Bahrain
32. Cyprus
33. Panama
34. Greece
35. Estonia
36. Thailand
37. Slovenia

Πηγές: www.numbeo.com, Ειδικό Ευρωβαρόμετρο 458 (2017), WHO, κ.ά.

Τιμή πακέτου τσιγάρων Malboro και ποσοστό καπνιστών ανά χώρα

Τιμή Καπνιστές
13,3%

16.91 € 13,2%
12.50 € 19%
11.88 € 31%
11.65 € 17%
10.28 € 12%
9 57 € 15,8%
9.55 € 27,6%
9.15 € 19,8%
8.00 € 36%

4.98 € 10,5%
4.81 € 48,8%
4.70 € 28%
4 54 € 6,1%
4.50 € 37%
4 25 € 23%
4.20 € 26,9%
4.10 € 28%

χάρις στις επενδύσεις που 
κάνει για την παραγωγή 
των νέων καπνικών προϊό
ντων. Για τα οποία, παρά το 
γεγονός ότι κυκλοφορούν 
λίγα μόλις χρόνια, έχουν 
αρχίσει να αποκαλύπτονται 
σταδιακά οι βλαβερές - ακό
μη και θανατηφόρες - επι
πτώσεις τους στπν υγεία, 
ιδίως σε χώρες με προηγ
μένα συστήματα επιδημιο- 
λογικής παρακολούθησης 
(ΗΠΑ, Βρετανία, Γαλλία).
Μήπως γι’ αυτό ανακοι

νώθηκε ότι ο τέταρτος άξο
νας θα καλύψει τη «σωστή 
και αντικειμενική αξιολόγηση 
νέων καπνικών προϊόντων 
και την ρύθμιση της κυκλο
φορίας τους στην αγορά»; Οι 
σχετικές δράσεις θα περι
λαμβάνουν την ανάπτυξη 
ενός νέου ρυθμιστικού και 
κανονιστικού πλαισίου ελέγ
χου και παρακολούθησης. 
Παρόλο που τέτοιο σύστημα 
υπάρχει σε επίπεδο Ευρω- 
πάΐκήςΈνωσης και έχει με
ταφερθεί και στπν ελληνική 
νομοθεσία. Άραγε, τι επι
πλέον θα προβλεφθεί με μια

νέα νομοθεσία;
Αμφιβολίες και ενοχές.

Από τη δεκαετία του 1950 
και μέχρι πρόσφατα, διά
φοροι «εμπειρογνώμονες» αμ- 
φισβπτούσαν τις βλαβερές 
επιπτώσεις του καπνίσμα
τος στην υγεία δημιουργώ
ντας αμφιβολίες (πλήρης 
τεκμηρίωση στο βιβλίο των 
Naomi Oreskes και Erik 
Conway «Merchants of 
doubt» - Έμποροι αμφιβο
λίας). Τώρα έχει ξεκινήσει 
στα μέσα κοινωνικής δι
κτύωσης, αλλά και σε μερί
δα του τύπου, μια εκστρα
τεία ενοχοποίησης ως «ρου- 
φιάνων» όσων τολμήσουν 
να καταγγείλουν τους κα
πνιστές, που αποδεδειγμένα 
επιβαρύνουν την υγεία των 
παρευρισκόμενων μη κα
πνιστών.

Άλλοι διαμαρτύρονται πως 
η κλήση στο 1142 χρεώνεται 
υπερβολικά, αν και κανονι
κά το τηλεφώνημα πρέπει 
να χρεώνεται όσο μια αστι
κή κλήσπ (από 0,12 έως 
0,3465 € το λεπτό ανάλογα 
με τον πάροχο και το πακέ

το). Και μερικοί επικαλού
μενοι παρωχημένα ή ελλιπή 
στοιχεία αναφέρουν εσφαλ
μένα ότι το κάπνισμα επι
τρέπεται δήθεν στα κατα
στήματα υγειονομικού εν
διαφέροντος σε πολλές ευ
ρωπαϊκές χώρες...

Ωστόσο, παρά τις σοβαρές 
ελλείψεις που αναφέρθη- 
καν παραπάνω, π αστυνό
μευση των δημόσιων και 
ιδιωτικών χώρων αποτελεί 
ένα σωστό και απαραίτητο 
βήμα προς την σωστή κα
τεύθυνση. Το οποίο όμως θα 
πρέπει να συμπληρωθεί και 
με πολλά άλλα μέτρα. Όπως 
για παράδειγμα π σαφέστα
τα σήμανση της απαγόρευ
σης του καπνίσματος στις 
παιδικές χαρές προκειμέ- 
νου να μπν εξαναγκαστούν 
οι Δημοτικές Αρχές να πλη
ρώσουν τα σχετικά πρόστι
μα ως επίσημοι διαχειριστές 
των εν λόγω χώρων ...

* Φυσικός, τέως στέλεχος 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. 
http://alevantis.blogspot.com
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1  «Ξηλώθηκε» ο 80χρονος διοικητής νοσοκομείου
Καρδίτσας

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-11-2019

Επιφάνεια: 504.55 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΡΔΙΤΣΑΣ Η ΛΑΘΟΣ ΕΠΙΛΟΓΗ ΔΙΟΙΚΗΤΗ ΚΑΙ ΤΟ... ΙΗΛΩΜΑ
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1  «Ξηλώθηκε» ο 80χρονος διοικητής νοσοκομείου Καρδίτσας
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-11-2019

ΚΑΙ ΣΠΕΚΟΥΛΑ ΑΠΟ ΤΟΝ ΣΥΡΙΖΑ ΠΟΥ ΔΙΟΡΙΖΕ... ΙΔΙΟΚΤΗΤΗ ΒΟΥΛΚΑΝΙΖΑΤΕΡ

«Ξηλώθηκε» ο 80xpovos 
διοικητήβ νοσοκομείου Κορδίτσαε« Πόλεμος» έχει ξεσπάσει 

ανάμεσα σιη Νέα Δη
μοκρατία και τον ΣΥΡΙ- 

ΖΑ με αφορμή τους νέους διοικητές 
των νοσοκομείων Καρδίτσας με το 
κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευ
σης να επιχειρεί την πολιτική εκμετάλ
λευση ενός θέματος από το οποίο η 
ίδια έχει καεί στον χυλό.

«Ο ΣΥΡΙΖΑ που διόρισε ως διοικητές 
νοσοκομείων ανθρώπους με τέσσερα 
πλαστά πτυχία, όπως στο Κρατικό Νί
καιας και ιδιοκτήτες βουλκανιζατέρ 
δίχως κανένα πτυχίο, όπως στο Νο
σοκομείο Σαντορίνης και διέλυσε τη 
δημόσια Υγεία δεν μπορεί να κουνάει 
το δάκτυλο στην κυβέρνηση», αναφέρει 
με ανακοίνωσή της η Νέα Δημοκρατία 
ως απάντηση σε εκείνη του ΣΥΡΙΖΑ που 
επιδιώκοντας τη δημιουργία εντυπώσε
ων ανέφερε: «Ξέχασε ο κ. Μητσοτάκης 
τον διοικητή - κουμπάρο του βουλευτή 
του στην Καστοριά; Ξέχασε τους προέ
δρους των ΝΟΔΕ Πρέβεζας και Αρτας; 
Ξέχασε τη σύζυγο δημοσιογράφου που 
τον λιβανίζει εδώ και 4 χρόνια;».

Αποδοτικότητα
Στην ανακοίνωση του ΣΥΡΙΖΑ βέβαια 
αγνοείται το γεγονός πως η νέα ηγε
σία του υπ. Υγείας έχει διασφαλίσει 
σε μεγάλο βαθμό την αποδοτικότητα 
των επιλογών, καθώς, όπως κατ’ επα
νάληψη έχει επισημάνει ο υπουργός 
Υγείας, οι διοικητές θα αξιολογούνται 
ανά τρίμηνο και εάν βρίσκονται ανα
ποτελεσματικοί θα απολύονται, χωρίς 
να αποζημιώνονται. Η εκπλήρωση 
ποσοτικών και ποιοτικών στόχων από 
τα νέα πρόσωπα που τοποθετήθηκαν 
στα νοσηλευτικά ιδρύματα θα τους 
δίνει το «εισιτήριο» για να συνεχίζουν 
τη θητεία τους. Για αυτό και υπογρά
φουν συμβόλαιο αποδοτικότητας με 
το υπουργείο Υγείας. Εν τω μεταξύ

Ο υπ. Υγείας Βασίλης Κικίλιας έκανε χθες δεκτή την παραίτηση του σχεδόν ΘΟχρονου διοικητή, η οποία, όπως 
προκύπτει από τις πληροφορίες, του ζητήθηκε κατόπιν κοινής απόφασης Μαξίμου και του αρμόδιου υπουργείου.

□
 ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

mngeorgada@e-typos.com

χθες ο υπουργός Υγείας Βασίλης Κι
κίλιας έκανε δεκτή την παραίτηση του 
ΘΟχρονου Κωνσταντίνου Πατέρα, του 
νέου διοικητή του νοσοκομείου Καρδί
τσας, η οποία -όπως προκύπτει από τις 
πληροφορίες- του ζητήθηκε κατόπιν 
κοινής απόφασης Μεγάρου Μαξίμου 
και υπουργείου Υγείας. Η παραίτηση 
ήρθε ως επακόλουθο και των σφο
δρών αντιδράσεων που προκάλεσε 
η τοποθέτησή του, καθώς εκτιμήθηκε 
από ορισμένους ότι δεν πληρούσε τα 
τυπικά προσόντα.

Ο κ. Πατέρας δεν πρόλαβε ούτε 
να αναλάβει το «τιμόνι» του Γενικού 
Νοσοκομείου Καρδίτσας, καθώς τα 
ονόματα των διοικητών ανακοινώ
θηκαν την περασμένη Παρασκευή. 
Οι αντιδράσεις κυρίως για την ηλικία

«Οι διοικητή θα 
αξιολογούνται 

ανά τρίμηνο και 
εάν βρίσκονται 

αναποτελεσματικοί 
θα απολύονται 

xo>pis αποζημίωση», 
έχει τονίσει κατ' 

επανάληψη 
ο Β. ΚικίλκΉ

του ήταν άμεσες. Επιπλέον, όπως έγινε 
γνωστό, ο κ. Πατέρας ήταν πολιτευ- 
τής της Ν.Δ., πρώην πολιτευτής του 
ΛΑΟΣ και των ΑΝΕΛ, πρόεδρος του 
Κυνηγετικού Συλλόγου Τρικάλων και 
πρόεδρος της ΕΛΜΕ Καρδίτσας. Θε
ωρήθηκε από πολλούς ότι δεν είχε τα

τυπικά προσόντα για να διοικήσει ένα 
νοσοκομείο και λόγω του αντικειμέ
νου του που είναι η διδασκαλία. «Δεν 
υπάρχει όριο ηλικίας στην προκήρυξη 
για τη διοίκηση των νοσοκομείων, και 
έχω ένα αξιόλογο βιογραφικό. Εχω 
διδακτορικό ψυχολογίας, έχω διδάξει 
ψυχολογία, έχω κάποια σχέση με τον 
χώρο της υγείας», ανέφερε ο ίδιος σε 
δηλώσεις του.

Τα αντανακλαστικά του υπουργείου 
Υγείας ήταν άμεσα, καθώς έσπευσε να 
ζητήσει την παραίτηση του κ. Πατέρα.

Οι αντιδράσεις πάντως για τις νέες 
διοικήσεις είναι ποικίλες και δεν αφο
ρούν μόνο στην περίπτωση του νο
σοκομείου Καρδίτσας. Σύμφωνα με 
καταγγελίες τοπικών μέσων ενημέρω
σης, ο διοικητής του Πανεπιστημιακού 
Νοσοκομείου Ηρακλείου έχει σε βάρος 
του δύο καταδικαστικές αποφάσεις για 
έκθεση ασθενών σε κίνδυνο. ■
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1  Στο ΔΠΘ θα περάσει το Τμήμα Νοσηλευτικής
Διδυμοτείχου

Πηγή: ΠΑΡΑΤΗΡΗΤΗΣ ΤΗΣ
ΘΡΑΚΗΣ

Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-11-2019

Επιφάνεια: 381.42 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στο ΔΠΘ θα περάσει το Τμήμα 
Νοσηλευτικής Διδυμοτείχου
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1  Στο ΔΠΘ θα περάσει το Τμήμα Νοσηλευτικής Διδυμοτείχου
Πηγή: ΠΑΡΑΤΗΡΗΤΗΣ ΤΗΣ

ΘΡΑΚΗΣ
Σελ.: 1,5 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-11-2019

Στο ΔΠΘ θα περάσει το Τμήμα 
Νοσηλευτικής Διδυμοτείχου
Αφού γνωμοδοτήσει η ΑΔΙΠ και με τη 
σύμφωνη γνώμη του ΔΠΘ και του ΔΙΠΑΕ

Σ
το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο 
θα ενταχθεί το τμήμα Νοση
λευτικής Διδυμότειχου, το 
οποίο σήμερα ανήκει στο Διεθνές 

Πανεπιστήμιο Ελλάδος και δεν έχει 
λειτουργήσει τη φετινή χρονιά, τόνι
σε τη Δευτέρα στη Βουλή ο υφυ
πουργός Παιδείας Β. Διγαλάκης, 
εφόσον είναι σύμφωνη η γνώμη και 
των δύο Πανεπιστημίων.

0 κ. Διγαλάκης μιλώντας στη Βουλή 
στάθηκε σε κάτι που είχε ειπωθεί 
στη συνέλευση του Τμήματος Νοση
λευτικής, η οποία προτείνει τη μετα
φορά του παραρτήματος Νοσηλευ
τικής, ως Τμήμα στη Σχολή Επιστη
μών Υγείας του Δημοκριτείου Πανε
πιστημίου.

Έτσι θα υπάρχουν οι συνέργειες και 
επίσημα και σταθερά με την Ιατρική 
του Δημοκρίτειου, αλλά και γεω
γραφικά το λογικό θα ήταν η Νοση
λευτική στο Διδυμότειχο να ενταχθεί 
στο Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο.

Αυτό, σημείωσε, δεν είναι απόφαση 
Υπουργού. Παίρνοντας την ευκαιρία 
από την πρόταση του Τμήματος Νο
σηλευτικής, το επόμενο βήμα είναι 
να τεθεί υπ' όψιν της ΑΔΙΠ, να γνω- 
μοδοτήσει η ΑΔΙΠ και εφόσον είναι 
σύμφωνη η γνώμη και των εμπλε- 
κομένων πανεπιστημίων, του Διε
θνούς και του Δημοκριτείου, να 
προχωρήσει η ένταξη της Νοσηλευ
τικής στο Δημοκρίτειο, η οποία θα 
δώσει και μια μόνιμη λύση στα προ
βλήματα του Τμήματος.

0 κ. Διγαλάκης αναφέρθηκε στο 
θέμα με αφορμή επερώτηση του 
Βουλευτή Γ. Δελή για το ζήτημα της 
λειτουργίας του Τμήματος που έχει 
δημιουργηθεί από τη φετινή εκπαι
δευτική χρονιά, σημειώνοντας πως 
νιώθει πραγματικά ιδιαίτερη ενό
χληση και ντροπή ως ακαδημαϊκός 
για την κατάσταση η οποία επικρατεί 
στο παράρτημα του Τμήματος Νοση
λευτικής Θεσσαλονίκης στο Διδυμό
τειχο.

Αφησε δε αιχμές για το γεγονός ότι 
όλοι αυτοί που είναι υπεύθυνοι για 
τα φαινόμενα αυτά δεν νιώθουν κα
μία ντροπή, και η προηγούμενη πο
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Παι
δείας αρκέστηκε σε μικροπολιτικά

και ψηφοθηρικά παιχνίδια χωρίς 
κανέναν σχεδίασμά, χωρίς καμιά 
πρόνοια, χωρίς καμία εμπλοκή της 
ΑΔΙΠ, προχώρησε συλλήβδην σε 
πανεπιστημιοποίηοη τμημάτων ΤΕΙ, 
νομοθετώντας ακόμα και λίγο πριν 
αποχωρήσει.

Αξίζει να σημειωθεί ότι την Κυριακή 
24 Νοεμβρίου για το ίδιο θέμα στην 
αίθουσα του Δημοτικού συμβουλίου 
Διδυμοτείχου, πραγματοποιήθηκε 
με πρωτοβουλία του Δημάρχου, 
έκτακτη σύσκεψη.

Στην σύσκεψη παρευρέθηκαν οι 
βουλευτέςΈβρου κ.κ. Δημοσχάκης 
Αναστάσιος και Δερμετζόπουλος 
Χρήστος, ο Πρόεδρος Π.Ε.Δ. της 
Α.ΜΑ.Θ. κ. Μαυρίδης Βασίλειος, ο 
Αντιπεριφεριάρχηςτομέα υγείας της 
Α.ΜΑ.Θ κ. Βενετίδης Κωνσταντίνος, 
οι επικεφαλής των δημοτικών πα
ρατάξεων κ.κ. Τοκαμάνης Χρήστος, 
Πατσουρίδης Παρασκευής, Δημη- 
τρίου Κων/νος, Σκίνδρης Θεόδω
ρος, ο εκπρόσωπος του Σεβασμιο- 
τάτου Μητροπολίτη Διδ/χου Ορεστι- 
άδος & Σουφλίου, Αρχιμανδρίτης π. 
Νικόδημος, ο Πρόεδρος του Ιατρι
κού ΣυλλόγουΈβρου και καθηγητής 
της Νοσηλευτικής Δρ. Ανδρέας Πα- 
πανδρούδης και ο Διευθυντής Ιατρι
κής Υπηρεσίας του νοσοκομείου 
Διδ/χου και καθηγητής της Νοση
λευτικής Δρ. Κων/νος Βαφειάδης.

Στη σύσκεψη, αφού συζητήθηκαν 
τα σοβαρά προβλήματα της Νοση
λευτικής Σχολής, που έχουν ως 
αποτέλεσμα τη μη-λειτουργία της 
μέχρι σήμερα, προτάθηκαν ενέρ
γειες για την επίλυσή τους και απο- 
φασίστηκαν αφενός να ζητηθεί από 
το ΔΙ.ΠΑ.Ε. και το Υπουργείο Παι
δείας η άμεση λειτουργία του πα
ραρτήματος Νοσηλευτικής Σχολής 
Διδ/χου με το υπάρχον εκπαιδευτι
κό προσωπικό και η επαναπροκή- 
ρυξη των κενών θέσεων εκπαιδευ
τικού προσωπικού αφετέρου να 
δρομολογηθεί επείγουσα συνάντη
ση με την Υπουργό Παιδείας κ. Νίκη 
Κεραμέως και τον αρμόδιο Υφυ
πουργό Παιδείας κ. Βασίλειο Διγα- 
λάκη όπου θα αποφασιστούν όλες 
οι απαραίτητες ενέργειες, οι οποίες 
θα διασφαλίσουν την εύρυθμη λει
τουργία και το μέλλον της Σχολής 
στο Διδυμότειχο.
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